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 PROTOKÓŁ Nr XIII . 15 . 2019 
z obrad XIII Sesji  

Rady Miejskiej w Jelczu–Laskowicach 
w dniu  27  w r z e ś n i a  2019 roku 

 
W obradach Sesji udział wzięło 21 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 
protokołu oraz Zastępca Burmistrza Romuald Piórko, Zastępca Burmistrza Marek Szponar, 
Skarbnik Gminy Elżbieta Harań-Klimek, Sekretarz Gminy Dariusz Koprowski, jak również goście 
zaproszeni na obrady, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Obrady XIII Sesji o godzinie 12.10 otworzyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda, która na 
wstępie przywitała radnych i gości obecnych na sali obrad. Następnie na podstawie listy obecności 
radnych stwierdziła quorum, co stanowi o prawomocności obrad Sesji Rady Miejskiej.  
 
Obsługę prawną obrad XIII Sesji prowadził Radca Prawny Andrzej Woźniak.  
 

- wszystkie wystąpienia oddane zostały w pełnym brzmieniu. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda poinformowała wszystkich uczestników sesji Rady 
Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. W związku z tym uczestnictwo w obradach Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach jest równoznaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzanie danych osobowych w zakresie 
wizerunku i głosu. 
 
Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  przedstawiam  państwu porządek obrad dzisiejszej   

Sesji Rady Miejskiej, i tak: 
 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XIII Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad: 

a)  XI Sesji Rady Miejskiej, 
b) XII Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Przedstawienie przez Burmistrza informacji o przebiegu wykonania budżetu miasta i gminy Jelcz-

Laskowice oraz informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za pierwsze 
półrocze 2019 roku, oraz:  

a) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we 
Wrocławiu w sprawie opinii o przedłożonej przez Burmistrza Jelcza-Laskowic informacji o 
przebiegu wykonania budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice za I półrocze 2019 roku, 

b) dyskusja nad przedstawioną informacją. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 27 lipca 2019 roku na działania Burmistrza 

Jelcza-Laskowic. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2019-2026. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień z 

podatku od nieruchomości na 2020 rok. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego, obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Jelcz-Laskowice. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XLVI.361.2018 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przebiegu drogi gminnej nr 111509 D ul. Józefa Bożka w Jelczu-
Laskowicach. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej przebiegu. 
(ul. Stalowa) 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części działki 
nr 10/4 AM-32, obręb ewidencyjny Laskowice z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody 
na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części działki 
nr 10/57 AM-34, obręb ewidencyjny Laskowice z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody 
na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

17. Informacja o funkcjonowaniu i wynikach finansowych spółki gminnej Zakład Gospodarki 
Mieszkaniowe - Towarzystwo Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Jelcz-Laskowicach. 

18. Wolne wnioski. 
19. Komunikaty organów Gminy. 
20. Zakończenie obrad XIII Sesji Rady Miejskiej. 
 

Czy do proponowanego porządku obrad są jakieś uwagi?, czy państwo …, nie ma. Teraz 
proszę uprzejmie państwa o sprawdzenie quorum. 
W tej chwili jest na sali dwudziestu radnych, i proszę państwa poddaję pod głosowanie 
zatwierdzenie porządku obrad dzisiejszej sesji. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
tego porządku, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk, 
 
za – 20 (jednogłośnie) 
- porządek obrad został zatwierdzony i przedstawia się następująco: 

 
 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XIII Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad: 

a)  XI Sesji Rady Miejskiej, 
b) XII Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Przedstawienie przez Burmistrza informacji o przebiegu wykonania budżetu miasta i gminy 

Jelcz-Laskowice oraz informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za 
pierwsze półrocze 2019 roku, oraz:  

a) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we 
Wrocławiu w sprawie opinii o przedłożonej przez Burmistrza Jelcza-Laskowic 
informacji o przebiegu wykonania budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice za I 
półrocze 2019 roku, 

b) dyskusja nad przedstawioną informacją. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 27 lipca 2019 roku na działania 

Burmistrza Jelcza-Laskowic. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2019-2026. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz 

zwolnień z podatku od nieruchomości na 2020 rok. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu przyznawania dodatków do 

wynagrodzenia zasadniczego, obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Jelcz-Laskowice. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XLVI.361.2018 Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 
Województwa Dolnośląskiego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przebiegu drogi gminnej nr 111509 D ul. Józefa Bożka w 
Jelczu-Laskowicach. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej 
przebiegu. (ul. Stalowa) 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części 
działki nr 10/4 AM-32, obręb ewidencyjny Laskowice z dotychczasowym dzierżawcą oraz 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części 
działki nr 10/57 AM-34, obręb ewidencyjny Laskowice z dotychczasowym dzierżawcą oraz 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 

17. Informacja o funkcjonowaniu i wynikach finansowych spółki gminnej Zakład Gospodarki 
Mieszkaniowe - Towarzystwo Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Jelcz-Laskowicach. 

18. Wolne wnioski. 
19. Komunikaty organów Gminy. 
20. Zakończenie obrad XIII Sesji Rady Miejskiej. 
 

(w głosowaniu nie brał udziału radny Krzysztof Woźniak, który spóźnił się na obrady sesji) 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty 
Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, 
Marek Starczewski, Michał Wolski, Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (1) 
 
Krzysztof Woźniak. 

 

Przechodzimy do punktu drugiego – przyjęcie protokołu z obrad XI Sesji Rady Miejskiej 
oraz z XII Sesji Rady Miejskiej. 
 

Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji – podpunkt „a”. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – będziemy głosować odrębnie. Czy państwo radni mają  

jakieś uwagi do protokołu z XI Sesji Rady Miejskiej? …, nie widzę. Proszę państwa dotarł do 
nas pan Przewodniczący, ale myślę, że jeszcze chwilkę nam zajmie, bo musimy sprawdzić 
quorum. Także musimy chwileczkę poczekać aż pan Przewodniczący się zaloguje. Proszę 
państwa, jeszcze raz w takim razie proszę o sprawdzenie quorum, potwierdzenie swojej 
obecności na dzisiejszej sesji. 
Proszę państwa, wszyscy radni są obecni, i przechodzimy do głosowania. Kto z państwa 
radnych jest za przyjęciem protokołu z obrad XI Sesji, proszę o podniesienie ręki i 
naciśnięci przycisku, 
 
za – 21 (jednogłośnie) 
- protokół został przyjęty –  

 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 
 
ZA (21) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty 
Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, 
Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski. 
 

Przechodzimy do przyjęcia protokołu z obrad XII Sesji Rady Miejskiej.  
 
podpunkt „b” 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – czy państwo radni mają jakieś uwagi do tego protokołu?  
…, czy to są uwagi? …, dobrze, to w takim razie, kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
tego protokołu proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku,    

    
za – 21 (jednogłośnie) 
- protokół został przyjęty –  

 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (21) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty 
Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, 
Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski. 
 

Przechodzimy do punktu numer trzy. To jest punkt - informacje i komunikaty 
Przewodniczącej. 

 
Od. pkt nr 3 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, przygotowałam cztery pisma, które  

przyszły do mnie i do Rady Miejskiej, i chciałam państwa o nich poinformować. 
Mianowicie, Zarząd Osiedla Jelcz wnosi o pilne udrożnienie rowów i przepustów oraz 
odłowienie bobrów na Osiedlu Jelcz. Ta sprawa się już wcześniej pojawiła. Państwa 
radnych, którzy są zainteresowani, żeby w całości to pismo przeczytać, jak i pozostałe, 
odsyłam do Biura Rady. Natomiast główny wątek dotyczy tego, ze zarząd Osiedla Jelcz 
informuje, że przepust na ulicy Klonowej przy posesji danej osoby, oraz pod drogą 
wojewódzką 455 jest niedrożny, gdyż nie został wyczyszczony jesienią 2018 roku przy 
czyszczeniu rowów. Zainteresowanych odsyłam do Biura Rady. 
(kserokopia w/w pisma z dnia 16.08.2019 r. znak: Jelcz 08/2019 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu) 
Drugie pismo przyszło z Wójcic, „Razem zmieniamy wieś Wójcice”, radna pani Joanna 
Kamińska, radny pan Tomasz Rygielski, Sołtys Sołectwa Wójcice pan Krzysztof 
Nowakowicz, napisali dwa pisma. Jedno pismo dotyczy uwzględnienia punktów w 
projekcie budżetu gminy. Również odsyłam państwa zainteresowanych do Biura Rady. Ja 
tylko powiem jakie są główne punkty, remont dachu świetlicy wiejskiej, remont, wymiana 
dachu w SP Wójcice, budowa boiska wielofunkcyjnego w Wójcicach, szatnia kontenerowa 
dla Zalesia Wójcice, budowa chodnika na ul. Głównej od Szkoły Podstawowej do końca 
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miejscowości, odbudowa zbiornika wodnego, remont ul. Leśnej – droga powiatowa, wraz z 
budową chodnika, oświetlenia. Remont i budowa chodnika od kościoła do boiska 
sportowego LKS Zalesie. 
(kserokopia w/w pisma z dnia 13.09.2019 r. stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
I drugie pismo, też od wyżej wymienionych państwa, to jest wniosek o remont, 
przebudowę dróg powiatowych w obrębie sołectwa Wójcice. To pismo poszło do 
Powiatowego Zarządu Dróg w Oławie i do Starostwa Powiatowego w Oławie, do Rady jest 
to do wiadomości, jak również oczywiście do Burmistrza. Króciutko tylko „…jako 
przedstawiciele mieszkańców Sołectwa Wójcice, przy jednoczesnym poparciu firm 
przewozowych, zwracamy się z prośbą o uwzględnienie w budżecie na 2020 rok 
generalnego remontu dróg powiatowych…” – tu są wymienione numery tych dróg, 
„…doprowadzających i przechodzących przez naszą miejscowość…”. To jest wniosek do 
budżetu z 11 września. 
(kserokopia w/w pisma z dnia 11.09.2019 r. stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
I proszę państwa ostatnie z tych pism, które przygotowałam, to  jest pismo od Miejsko-
Gminnego Szkolnego Związku Sportowego w Jelczu-Laskowicach. Zarząd tego Związku 
przedkłada wniosek dotyczący…, wniosek wstępny o wsparcie finansowe realizacji zadania 
pub licznego w zakresie sportu organizowanego dla młodzieży szkolnej w 2020 roku. I 
zainteresowanych państwa również odsyłam do Biura Rady, do przeczytania w całości tego 
pisma. 
(kserokopia w/w pisma z dnia 14.09.2019 r. stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
Po krótce, co się ostatnio zdarzyło jeżeli chodzi o udział przedstawicieli Rady Miejskiej, to 
uprzejmie informuję, że: 
 12 września w Oławie była uroczystość, obchody 25 - lecia Domu Pomocy Społecznej. 

Ponieważ tam są również nasi podopieczni, był na tej uroczystości pan 
Wiceprzewodniczący Krzysztof Woźniak, a jeżeli chodzi o pan burmistrzów, to był pan 
Burmistrz Romuald Piórko, 

 Proszę państwa, otrzymałam zaproszenie do Szkoły nr 2 na dzień 23 września, czyli 
poniedziałek, który minął, na inaugurację wymiany szkolnej polsko-niemieckiej w 
ramach realizacji projektu „Unia Europejska w oczach młodych”. Byłam na tej 
uroczystości w imieniu Rady Miejskiej i proszę państwa, przyjechała grupa 
czternastoosobowa z Gudensbergu, z naszego miasta partnerskiego. Uroczystość była 
bardzo piękna. Młodsze dzieci ze Szkoły nr 2 uświetniły swoimi występami tę 
uroczystość. Przyjechał Dyrektor Szkoły w Gudensbergu wraz z nauczycielką, która jest 
jednocześnie tłumaczem, no i grupa młodzieży, która…, i to są nastolatki w zasadzie, i 
ta wymiana czternaście osób z naszej strony i czternaście osób ze strony niemieckiej. 
W tej uroczystości uczestniczyłam dwudziestego trzeciego, natomiast dwudziestego 
czwartego było zasadzenie „dębu pokoju” oraz „sztafeta pokoju”, i w tej części 
uroczystości reprezentował nas również pan Przewodniczący Woźniak.    

 Natomiast pana Przewodniczącego Ireneusza Stachnio poprosiłam o reprezentację 
Rady Miejskiej w najbliższą niedzielę 29 września, kiedy będzie uroczystość nadania 
sztandaru Policji w Oławie. I pan radny wyraził taką wolę, i będzie nas reprezentował 
na tej uroczystości. 

 I proszę państwa, jeszcze ostatnia rzecz, taka bardziej związana z centrum Kultury. 22 
września zakończył się czwarty z koncertów Festiwalu Organowego. Bardzo piękne 
koncerty. W tym roku, ale oczywiście i w latach poprzednich, no i zapowiedź księdza 
proboszcza, że ten Festiwal będzie kontynuowany, również w roku przyszłym. 
Konkluzja taka jest, że coraz więcej osób uczestniczy w tych koncertach, no i oczywiście 
to jest wrażenie każdego z nas, z osobna, ale wielkim powodzeniem cieszył się koncert 
numer trzy gdzie wystąpił chór męski z dwiema pięknymi, młodymi solistkami. 

Dziękuję bardzo. To są wszystkie informacje, jeżeli chodzi o komunikaty Przewodniczącej. I 
przechodzimy proszę państwa, do punktu numer cztery – informacja Burmistrza o 
działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej.  

 
Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – oddaję głos panu Burmistrzowi Piórko. 
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Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, decyzje podjęte przez  
Burmistrza Jelcza-Laskowic od poprzedniej sesji, czyli w lipcu, do dzisiejszej. Będzie tego 
trochę, bo nie było sesji w miesiącu sierpniu. I tak:   
 06 sierpnia Burmistrz powołał komisję egzaminacyjną dla przeprowadzenia 

postępowania dla nauczyciela ubiegającego się o awans zawodowy na stopień 
nauczyciela mianowanego. W skład komisji wchodzi, pan Burmistrz Marek Szponar 
jako przewodniczący, członkowie komisji Aleksandra Fik przedstawiciel organu 
sprawującego nadzór pedagogiczny, pani Małgorzata Engel Dyrektor Szkoły, pan Jacek 
Łyko ekspert i pan Wiesław Jagodziński ekspert. 

 Również 06 sierpnia Burmistrz powołał kolejną komisję dla przeprowadzenia 
postępowania dla nauczyciela ubiegającego się o awans zawodowy na stopień 
nauczyciela mianowanego. I skład komisji identyczny jak dla poprzedniej osoby…, ja tu 
nie bardzo się orientuję, czy nazwisk nie podaję dla tych, tych nauczycieli, bo nie wiem, 
ochrona danych osobowych, czy nauczyciele są czy nie ma, także…, natomiast komisja 
jest tego…, . 

 Kolejne zarządzenie proszę państwa, również dla nauczyciela ubiegającego się o awans 
zawodowy. To jest komisja w składzie: Przewodniczący pan Burmistrz Marek Szponar, 
członek komisji pan Paweł Wojtczak przedstawiciel organu sprawującego nadzór 
pedagogiczny, pan Piotr Pilaw Dyrektor Szkoły, pani Aleksandra Fik ekspert i pan 
Sławomir Strzelecki ekspert.     

 Kolejne zarządzenie z 06 sierpnia również o powołaniu komisji egzaminacyjnej dla 
nauczyciela ubiegającego się o awans zawodowy na stopień nauczyciela mianowanego. 
Komisja w składzie jak w poprzednim zarządzeniu. 

 I kolejne powołanie komisji również dla nauczyciela ubiegającego się o awans 
zawodowy na stopień nauczyciela mianowanego. I tak, komisja w składzie: 
Przewodniczący pan Burmistrz Marek Szponar, członek komisji pan Paweł Wojtczak 
przedstawiciel organu sprawującego nadzór pedagogiczny, pani Małgorzata Engel 
Dyrektor Szkoły, pani Aleksandra Fik ekspert i pani Barbara Niziołek ekspert. 

 I kolejne zarządzenie o powołaniu komisji dla nauczyciela ubiegającego się o awans 
zawodowy na stopień nauczyciela mianowanego. Identyczny skład komisji jak 
poprzednio. 

 I kolejne zarządzenie z 06 sierpnia, również o powołaniu komisji egzaminacyjnej dla 
nauczyciela ubiegającego się o awans na stopień nauczyciela mianowanego. Komisja w 
składzie: Przewodniczący pan Burmistrz Marek Szponar, członkowie: pan Paweł 
Wojtczak przedstawiciel organu sprawującego nadzór pedagogiczny, pani Agata 
Skierska Dyrektor Szkoły, pani Aleksandra Fik ekspert, pani Barbara Niziołek ekspert, 
pani Renata Dębicka przedstawiciel NSZZ „Solidarność”. 

 I kolejne zarządzenie z dnia 06 sierpnia w sprawie przeznaczenia nieruchomości do 
sprzedaży. Burmistrz przeznaczył do sprzedaży działkę nr 84/78 AM-1 o powierzchni 
1382m2 w obrębie Miłoszyce. Cena wywoławcza z pierwszego…, postanowił cenę 
wywoławczą z pierwszego przetargu obniżyć o 20% to jest do kwoty 56 800zł . 

 Kolejne zarządzenie z 06 sierpnia o przeznaczeniu nieruchomości do sprzedaży. Jest to 
nieruchomość oznaczona numerem, działka 74 AM-14 o powierzchni 1716m2 w 
obrębie Jelcz. Cenę wywoławczą z pierwszego przetargu obniżyć o 20%, to jest do 
kwoty 120.000zł . 

 I kolejne zarządzenie z 06 sierpnia o przeznaczeniu nieruchomości do sprzedaży. 
Przeznacza się do sprzedaży działkę o nr 516 i 758 AM-4 o łącznej powierzchni 800m2  
położoną w obrębie Miłocice. 

 I proszę państwa kolejne zarządzenie o przeznaczeniu do dzierżawy gruntu 
komunalnego. Przeznacza się do dzierżawy grunt komunalny o powierzchni 3414,76m2 
stanowiący część działki nr 10/4 AM-32 obręb ewidencyjny Laskowice z 
przeznaczeniem na parking. Grunt wydzierżawia się na okres pięciu lat na rzecz 
dotychczasowego dzierżawcy. To jest jedna z działek, która jest przedmiotem uchwały 
dzisiejszej sesji. 

 I kolejne zarządzenie z 06 sierpnia o przeznaczeniu do dzierżawy gruntu komunalnego. 
Przeznacza się do dzierżawy grunt komunalny o powierzchni 21,60m2 stanowiący 



7 

 

część działki 10/57 Am-34 obręb ewidencyjny Laskowice z przeznaczeniem na 
prowadzenie działalności handlowo-usługowej. Grunt wydzierżawia się na okres 5 lat 
na rzecz dotychczasowego dzierżawcy. I ta również działka jest przedmiotem uchwały 
na dzisiaj, Rady Miejskiej. 

 Kolejne zarządzenie z 06 sierpnia o przeznaczeniu do dzierżawy gruntu komunalnego. 
Przeznacza się do dzierżawy grunt komunalny położony na targowisku miejskim w 
Jelczu-Laskowicach, stanowisko nr 9 – 30m2, stanowiący część działki nr 21/4 AM-36 
obręb ewidencyjny Laskowice. Na w/w gruncie zlokalizowany jest kiosk handlowo-
usługowy. Grunt dzierżawiony w celu prowadzenia działalności usługowej. Czas 
dzierżawy do 31 grudnia 2022 roku. 

 Kolejne zarządzenie z 06 sierpnia w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej dla 
przeprowadzenia postępowania dla nauczyciela ubiegającego się o awans zawodowy 
na stopień nauczyciela mianowanego. Skład komisji: Przewodniczący pan Marek 
Szponar, Burmistrz. Członek komisji, pani Aleksandra Fik przedstawiciel organu 
sprawującego nadzór pedagogiczny, członek komisji, pani Agata Skierska Dyrektor 
Szkoły, pani Agnieszka Urniaż ekspert i pan Sławomir Strzelecki ekspert. 

 Kolejne zarządzenie z 26 sierpnia w sprawie wniosku o zwołanie sesji Rady Miejskiej. 
Takie posiedzenie Rady Miejskiej odbyło się 30 sierpnia.  

 I kolejne zarządzenie z 26 sierpnia w sprawie ustalenia wzoru oświadczenia rodzica 
oraz wniosku o przyznanie „jelczańsko-Laskowickiego Bonu Przedszkolaka”. 
Załącznikiem do tego zarządzenia są odpowiednie druki. Na dzień dzisiejszy już jest 
kilka albo kilkadziesiąt takich wniosków złożonych. 

 Kolejne zarządzenie z 02 września o powołaniu komisji przetargowej do sprzedaży 
działki o numerach 13/5 i 41 AM-33 obręb ewidencyjny Laskowice przy ul. Basenowej. 
W skład komisji przetargowej wchodzą: pani Małgorzata Grzeszczuk Przewodnicząca 
Komisji, pani Anna Korabiewska członek i pani Paula Wejman-Pakuła członek komisji. 

 Kolejne zarządzenie z 06 września w sprawie ustalenia czynszu za 1m2 powierzchni 
użytkowej lokali mieszkalnych. Ustala się bazową stawkę czynszu najmu za 1m2 
powierzchni użytkowej lokali mieszkalnych stanowiących mieszkaniowy zasób gminy  
w wysokości 5,54zł .  

 Kolejne, proszę państwa zarządzenie, to jest w sprawie powołania i odwołania 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 

 Również z 11 września, kolejne zarządzenie w sprawie powołania i odwołania 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 

 I kolejne zarządzenie z 11 września w sprawie powołania koordynatora gminnego oraz 
operatorów informatycznej obsługi obwodowych komisji wyborczych z terenu miasta i 
gminy Jelcz-Laskowice w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i Senatu 
Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 13 października 2019 r. .  I w skład 
komisji wchodzą: pan Marcin Kozłowski na funkcję koordynatora gminnego, i dla 
każdego obwodu, myślę, że tutaj też ci koordynatorzy nie są…,  nie powinny stanowić 
ich nazwiska tajemnicy. I tak: 
- pani Elżbieta Łukasik na operatora informatycznej obsługi obwodowej komisji 
wyborczej  w Wójcicach,   
- pani Eliza Maciuszek w Miłocicach, 
- pani Gabriela Sierpińska w Minkowicach, 
- pani Elżbieta Grzech-Kościuk w Chwałowicach, 
- pan Mariusz Kołakowski w Miłoszycach, 
- pani Małgorzata Dworak komisja nr 6 w Jelczu-Laskowicach, 
- pani Beata Jaruga komisja nr 7 w Jelczu-Laskowicach, 
- pani Małgorzata Załubska komisja nr 8 w Jelczu-Laskowicach, 
- pani Elżbieta Zielińska komisja nr 9 w jelczu-Laskowicach, 
- pani Lucyna Suchań komisja nr 10 w Jelczu-Laskowicach, 
- pani Joanna Kowcz komisja  nr 11 w Jelczu-Laskowicach, 
- pani Monika Lachowska na operatora obsługi informatycznej obwodowej komisji 
wyborczej nr 12 w Jelczu-Laskowicach, 
- i pani Katarzyna Michalska-Rojek komisja wyborcza nr 13 w Jelczu-Laskowicach. 
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  Kolejne zarządzenie z 17 września w sprawie pierwokupu. Burmistrz nie skorzystał z 
prawa pierwokupu działki nr 698 AM-1 o powierzchni 1125m2 położonej w 
Miłoszycach za cenę 90.000zł . 

 Kolejne zarządzenie z 17 września w sprawie pierwokupu. Burmistrz również nie 
skorzystał z prawa pierwokupu działki nr 27/9 AM-4 o powierzchni 1246m2 w Dębinie 
oraz 1/3 części nieruchomości, działce 27/10 AM-4 o powierzchni 430m2 za łączną 
sumę 50.000zł . 

 Kolejne zarządzenie z 18 sierpnia (powinno być września) w sprawie ustalenia 
terminów składania wniosków o udzielenie pomocy w formie dofinansowania zakupu 
podręczników i materiałów edukacyjnych w ramach Rządowego programu pomocy 
uczniom w 2019 roku „Wyprawka szkolna”. Ustala się termin składania wniosków o 
udzielenie pomocy w formie dofinansowania zakupu podręczników i materiałów 
edukacyjnych w ramach Rządowego programu pomocy uczniom w 2019 roku 
„Wyprawka szkolna” do dnia 15 października 2019 roku. 

 Kolejne zarządzenie, to jest w sprawie, dzisiaj państwo dostaliście informację 
funkcjonowaniu i wynikach finansowych spółki gminnej Zakład Gospodarki 
Mieszkaniowej -Towarzystwo Budownictwa Społecznego sp. z o.o. .    

 Kolejne zarządzenie z 18 października (powinno być września) w sprawie nabycia 
nieruchomości. Burmistrz wyraził zgodę na nabycie nieruchomości, to jest działki nr 
310/11 AM-2 o powierzchni 600m2 położonej w obrębie ewidencyjnym Miłoszyce. I to 
nabycie dokonuje się w celu poszerzenia drogi gminnej - ul. Wiśniowej w Miłoszycach. 

 Proszę państwa, i kolejne zarządzenie z 20 września w sprawie ogłoszenia otwartego 
konkursu ofert na realizację zadania publicznego pod nazwą „Zapewnienie dzieciom w 
wieku przedszkolnym zamieszkałym na terenie Gminy Jelcz-Laskowice możliwości 
korzystania z wychowania przedszkolnego w niepublicznych przedszkolach”. Taki 
konkurs został ogłoszony. 

 Kolejne proszę państwa zarządzenie o przeznaczeniu do dzierżawy gruntu 
komunalnego z dnia 25 września. Przeznacza się do dzierżawy grunt komunalny na 
targowisku miejskim, stanowisko nr 5 – 30m2 stanowiący część działki nr 24/8 AM-35 
obręb ewidencyjny Laskowice. Na działce tej zlokalizowany jest kiosk handlowo-
usługowy. I czas dzierżawy do 31 grudnia 2022 roku.   

 I proszę państwa, kolejne zarządzenie z 25 września w sprawie odwołania ze 
stanowiska Dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej w Jelczu-Laskowicach. I to 
dotyczy, odwołuje się panią Mirosławę Grodzicką ze stanowiska Dyrektora Miejskiej 
Biblioteki Publicznej w Jelczu-Laskowicach z dniem 26 września. Powodem odwołania 
jest złożony przez panią Mirosławę Grodzicką wniosek o rozwiązanie stosunku pracy w 
związku z przejściem na emeryturę. I tu w tym miejscu chciałbym pani Dyrektor, już 
byłej podziękować za wielo, wielo, wieloletnią pracę. Życzyć następczyni sukcesów nie 
mniejszych niż poprzedniczka.  

 I proszę państwa, kolejne zarządzenie z 25 września w sprawie powołania  Dyrektora 
Miejskiej Biblioteki Publicznej w Jelczu-Laskowicach. Powołuję panią Barbarę 
Chmieluk na Dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej w Jelczu-Laskowicach. 
Powołanie następuje na okres 5 lat od dnia 27 września 2019 do 26 września 2024. 

 I kolejne proszę państwa zarządzenie w sprawie powołania i odwołania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie  

 I również z 25 września takie same zarządzenie, tylko dotyczy innych osób, w sprawie 
powołania i odwołania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie.  

Pozostałe decyzje państwo macie jako porządek obrad sesji. Tu jeszcze proszę państwa, 
jestem winien państwu informację  na temat przetargów. I tak proszę państwa: 
 Został rozstrzygnięty przetarg „Budowa oświetlenia ulicznego w ramach Budżetu 

Obywatelskiego na dwutysięczny dziewiąty rok (powinno być dwutysięczny 
dziewiętnasty rok), dla zadań: budowa oświetlenia, chodnika i ścieżki rowerowej ul. 
Oławska w Jelczu-Laskowicach. Punkt drugi – budowa oświetlenia ul. Włoskiej wzdłuż 
garaży położonych przy Rodzinnych Ogrodach Działkowych „Zgoda”. I punkt trzy – 
wykonanie oświetlenia ul. Szkolnej w Grędzinie. Wpłynęło dziewięć ofert. Wybrano 



9 

 

ofertę i podpisano już umowę „Figlak Joanna PRO-INWEST ul. B. Chrobrego 5/3 
Namysłów za kwotę 367.155zł .  

 Kolejny rozstrzygnięty przetarg, to już państwo niektórzy wiecie, remont dróg 
gminnych w Jelczu-Laskowicach. Odcinek jeden, ul. Techników i ul. Fabryczna. I ten 
odcinek jest już realizowany, oraz odcinek drugi Aleja Młodych i ul. Inżynierska. To jest 
w ramach funduszu dróg samorządowych. Również przetarg rozstrzygnięty. Umowę 
podpisano. Na ten przetarg wpłynęło siedem ofert, wybrano ofertę Berger Bau Polska 
sp. z o.o. ul. Szczecińska Wrocław za kwotę 5.221.766,09.- . 

 Kolejny przetarg rozstrzygnięty. Przebudowa drogi dojazdowych do gruntów rolnych 
w Chwałowicach. Wpłynęło pięć ofert. Wybrano ofertę P.U.H. DOMAX Arkadiusz Mika 
Boronów ul. Grabińska 8 za kwotę 499.933,13.- .  I to już też umowa jest podpisana.    

 Kolejny przetarg rozstrzygnięty – dostawa oleju opałowego do kotłowni olejowej dla 
potrzeb Urzędu Miasta i Gminy w sezonie 2019/2020; 2020/2021; 2021/2022, na trzy 
lata. Wpłynęły dwie oferty. Wybrano firmę GAZ PETROL sp. z o.o. ul. 1 Maja z Kątów 
Wrocławskich za kwotę 378.300zł.  

 I jest proszę państwa ogłoszony przetarg na budowę siłowni plenerowej przy ul. 
Głównej 96 w Wójcicach. Termin otwarcia ofert to 02 październik 2019 rok.  

I proszę państwa jeszcze informacja, że w okresie od sesji w miesiącu lipcu do dzisiaj 
wydano: 
 67 zaświadczeń o przeznaczeniu działki w planie miejscowym lub w Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego, 
 11 wypisów i wyrysów z planów bądź ze Studium, 
 50 decyzji o warunkach zabudowy, 
 2 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego. 
Tyle informacji takich z funkcjonowania. Proszę państwa, chciałbym państwa radnych 
poinformować, że Rada Nadzorcza Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej – TBS sp. z o.o. 
wybrała, zatrudniła na stanowisko Prezesa pana Marcina Bortkiewicza od dnia 23 
września bieżącego roku. Jest pan na sali, także życzymy sukcesów nie mniejszych od 
poprzednika. Wszystkiego dobrego. Dziękuję bardzo.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Marek Szponar, proszę bardzo.  
Z- ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja już uspokajam, dużo krócej  

jak Burmistrz Piórko będę mówił, a myślę, że mam ważną informację do przekazania 
mieszkańcom, i państwu oczywiście również. I tak, Gmina Jelcz-Laskowice złożyła wniosek 
o dotację na program „E-aktywni mieszkańcy” Gminy Jelcz-Laskowice. Ten wniosek został 
złożony wraz z partnerem, czyli Fundacją Wspierania Zrównoważonego Rozwoju z 
Warszawy. Po weryfikacji wniosku przyznano gminie dofinansowanie w wysokości 100% 
kosztów ujętych we wniosku, co stanowi kwotę 149.520zł . Umowa o powierzenie grantu 
zostanie podpisana na początku października. Rekrutacja na szkolenia odbywać się będzie 
od października, w trybie ciągłym. Projekt dotyczy szkoleń dla mieszkańców gminy. 
Szkolenia będą prowadzone przez instruktora po utworzeniu grup według harmonogramu. 
I te szkolenia się będą odbywały w dwóch instytucjach, czyli w Miejsko-Gminnym Centrum 
Kultury oraz w Bibliotece Miejskiej. Dzięki przeprowadzonym szkoleniom, mieszkańcy 
gminy zdobędą umiejętności, które ułatwią im funkcjonowanie w cyfrowej rzeczywistości, 
w tym, co bardzo ważne, z umiejętności korzystania z usług E-administracja. Projekt 
partnerski polegający na podniesieniu kompetencji cyfrowych uczestników projektu 
poprzez przeprowadzenie szkoleń dla dwustu sześćdziesięciu siedmiu osób. Czyli taka 
liczba naszych mieszkańców będzie mogła wziąć udział, maksymalnie w siedmiu modułach 
tematycznych. Projekt jest finansowany w ramach programu operacyjnego „Polska 
Cyfrowa na lata 2014-2020”. Szkolenia dla mieszkańców gminy odbywać się będą w 
następujących modułach tematycznych:    
 Rodzic w Internecie. 
 Moje finanse i transakcje w sieci. 
 Działam w sieciach społecznościowych. 
 Tworzę własną stronę/blog. 
 Kultura w sieci. 
Możemy jeszcze poszerzyć o dwa moduły, czyli: 
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 Mój biznes w sieci. 
 Rolnik w sieci. 
Dziękuję za uwagę. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy państwo radni mają jakieś pytania  
w związku z informacjami, które zostały przedstawione?, proszę bardzo,..., nie widzę. 
Przechodzimy w takim razie do punktu numer pięć – sprawy samorządowe.         

 
Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos?  

…, pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio, pan radny Tadeusz Babski, pan radny Robert 
Jadczak, w takiej kolejności zapraszam.    

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – szanowni państwo, chciałbym  
zasygnalizować dwie kwestie związane z nowelizacją dwóch ustaw, które weszły w 
miesiącu wrześniu. Pierwsza dotyczy opieki zdrowotnej nad uczniami, a druga ustawy o 
utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Szanowni państwo 12 września weszła w 
życie nowa ustawa o opiece zdrowotnej nad uczniami i wprowadza ona nowe rozwiązania 
prawne w zakresie profilaktycznej opieki zdrowotnej i stomatologicznej w szkołach. I 
skoncentruję się na opiece stomatologicznej, ponieważ tam jest szereg obowiązków, które 
spadają na dyrektorów szkół, na organ prowadzący. To co jest związane z opieką 
stomatologiczną narzuca na organ prowadzący zapewnienie uczniom możliwości 
korzystania z gabinetów stomatologicznych, jeśli takie w ogóle w szkołach istnieją. Mamy 
bodajże chyba sześć szkół na terenie naszej gminy, szkół podstawowych, którego organem 
prowadzącym jest szkoła, i organ prowadzący musi zapewnić uczniom możliwość 
korzystania z gabinetu dentystycznego, który spełnia określone przepisami wymogi. Czyli 
tak innymi słowy mówiąc, gmina będzie musiała, znaczy nie będzie musiała, jeden z 
wariantów jest taki, że będzie musiała stworzyć w każdej szkole gabinet stomatologiczny z 
pełnym wyposażeniem. Jest to bardzo droga inwestycja, dlatego uchwałodawca wyszedł 
jakby naprzeciwko organowi samorządowemu i dał inna możliwość wyboru, czyli w 
przypadku, no właśnie żadnej, w przypadku gdy nie ma gabinetu stomatologicznego albo 
gmina nie będzie chciała takiego gabinetu w szkole zrobić, bo na przykład z przyczyn 
finansowych, będzie mogła zawrzeć porozumienie z podmiotem wykonującym działalność 
leczniczą w tym zakresie. I moje pytanie jest do pana Burmistrza, czy gmina, czy pan 
Burmistrz podjął już jakieś działania, jak zamierza rozwiązać ten problem, tak aby każdy 
uczeń, no miał zapewniona opiekę stomatologiczną. Jest to opieka bezpłatna finansowana 
ze środków publicznych. Ustawodawca przewidział jeszcze jedna rzecz, ale to już chyba 
nas nie dotyczy, są to dentobusy, tak? Chyba tak to się nazywa. Czyli takie specjalistyczne 
środki transportu w których byłyby, znajdowałyby się gabinety stomatologiczne, ale to 
chyba w obszarach gdzie infrastruktura jest troszeczkę rozrzedzona i nie ma możliwości 
dojazdu bliskiego do przychodni czy innych zakładów opieki zdrowotnej.  Panie 
Burmistrzu, moje pytanie jest takie, na jakim etapie realizacji znajduje się zapewnienie 
warunków opieki zdrowotnej, chodzi mi o, konkretnie o opiekę stomatologiczną w 
szkołach?, wynikające z ustawy o opiece zdrowotnej nad uczniami.         

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Marek Szponar, proszę bardzo. 
Z- ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, zgadza się, ta ustawa faktycznie  

weszła już w życie i od samego początku próbujemy się z nią zmierzyć. Nie jesteśmy w 
stanie faktycznie sami wyposażyć, zorganizować gabinetów oraz zatrudnić stomatologów. 
To jest po prostu nie możliwe. Zresztą ustawa znowu nam narzuca pewien obowiązek, 
niestety nie daje nam złotówki na zorganizowanie tych gabinetów. Natomiast wystąpiliśmy 
oczywiście do NFZ, jak rozumieć tą ustawę i na jakiej zasadzie możemy liczyć na przykład 
na wsparcie czy finansowanie z Narodowego Funduszu Zdrowia. I faktycznie taka 
możliwość istnieje, ale tam możliwość jest jakby już wprowadzona w życie, czyli mówiąc 
króciutko, NFZ nam odpowiedział, że ma podpisane umowy ze stomatologiem na terenie 
na przykład gminy Jelcz-Laskowice i jeżeli te praktyki będą zainteresowane, żeby taka 
pomoc udzielać u nas w szkołach, jak najbardziej oni to akceptują, mieści się to w ramach 
ich umów. W ślad za tym wystąpiłem do wszystkich podmiotów prowadzących te 
specjalistyczne działania w naszej gminie, jeśli chodzi o stomatologię. No przyznam się, że 
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nikt nie odpowiedział pozytywnie,. Nikt właściwie nawet nie odpowiedział na zaproszenie 
do wykonywania takich specjalistycznych usług. Zgadza się, jest jeszcze kwestia 
dentobusów, i tutaj poszliśmy też tą drogą, że jeżeli nie możemy stworzyć stacjonarny 
gabinet, to czy nie moglibyśmy w okresie przejściowym korzystać z takiego dentobusu. 
Niestety proszę państwa na terenie Dolnego Śląska jest sztuk jedna. Jest jeden dentobus, 
który obsługuje cały Dolny Śląsk, czyli już wiecie państwo, że w tym momencie jesteśmy 
praktycznie wyłączenia z możliwości również skorzystania z tej możliwości. Także panie 
radny, mówiąc wprost, no niestety dzisiaj się nic nie zmieniło w szkołach i sądzę, że jeżeli 
nie dostaniemy pomocy finansowej, znacznej pomocy finansowej, będą z tym duże 
trudności. A nawet jeżeli będziemy już mieli środki, żeby wyposażyć te gabinety, to będzie 
dalej kłopot faktycznie z lekarzem stomatologiem. Przykro mi, ale tak wygląda 
rzeczywistość.   

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, a czy mamy określony  
czas na realizację tego co przewiduje ustawa?, czy jest jakaś rama czasowa, że na przykład 
w jakimś czasie konkretnym musimy te zapisy realizować?      

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – moja interpretacja prawna jest taka, że w życie weszła ustawa i od  
pierwszego września powinniśmy mieć gabinety stomatologiczne w szkołach, i po prostu 
no w systemie jakby ciągłym. Czyli musimy w każdym momencie starać się doprowadzić 
do takiej sytuacji. Czy udam nam się to za miesiąc, czy za pół roku, czy za rok. To prawo 
obowiązuje i narzucono taki obowiązek. 

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – dziękuję. Panie Burmistrzu, drugie pytanie  
związane tym razem z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 
Dziewiętnastego lipca tego roku weszła kolejna zmiana ustawy i istnieją tam zapisy 
zmniejszające opłaty za segregowanie odpadami. Między innymi zmniejszenie opłat jest 
dla posiadaczy kompostowników. W deklaracjach jak wypełnialiśmy w 2013 roku, o ile 
sobie przypominam, te pierwsze deklaracje i chyba jedyne do tej pory wypełnione, było, 
jedno z pytań dotyczyło, czy użytkownik, czy wytwórca śmieci posiada kompostownik. 
Tam ludzie zaznaczali, że mają te kompostowniki. W krajach zachodnich jest przyjęta 
zasada, że zgodnie z tą nowelą, że osoba posiadająca kompostownik, aktywny 
kompostownik ma zmniejszona opłatę śmieciową. I według tej ustawy, i ta nowela 
przewiduje, że opłaty śmieciowe będą niższe dla mieszkańców właśnie, którzy mają 
przydomowe kompostowniki w których zagospodarowują odpady swoje. I teraz panie 
Burmistrzu, jak z tego wybrniemy?, czy ma pan jakiś pomysł?, czy mógłby pan go 
przedstawić?, no i na jakim etapie się znajduje realizacja prac w związku z nowelą ustawy? 
Bo tutaj dotyczy regulaminu gminnego, regulaminu opłat. Jakby pan mógł wszystkim 
radnym i mieszkańcom naszej gminy, tak w skrócie scharakteryzować.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Marek Szponar, proszę.  
Z- ca Burmistrza Marek Szponar – tak panie Przewodniczący, ta ustawa tez weszła już w życie. Mamy co  

prawda troszeczkę czasu na to, żeby pewne zapisy wprowadzić w życie, natomiast służby 
Urzędu już do tego podeszły bardzo myślę, że poważnie i praktycznie na miesiąc 
październik już są przygotowane, czy na pewno planowane, dwa projekty dotyczące 
właśnie i zmiany w regulaminie, który będzie między innymi uwzględniał fakt 
kompostowania. I tutaj też przewidujemy możliwość zmniejszenia opłaty tej ryczałtowej za 
odpady, oraz również wysokość opłat, bo jak rozmawialiśmy już wcześniej, na 
wcześniejszych sesjach, ta opłata, która została ustalona piętnaście złotych, ona była już za 
niska do płacenia, zbilansowania się systemu, więc taki, czy tak będziemy musieli 
dyskutować na temat jej zwiększenia. Oprócz tego, no doszyły niestety inne nowe 
okoliczności, które faktycznie potwierdzają, że te środki są niewystarczające żeby 
zbilansować system. Natomiast, tak te wszystkie zapisy, te wszystkie regulacje prawne 
będą uwzględnione w tych propozycjach i państwo, nie chciałbym teraz mówić o pewnych 
szczegółach, bo one jeszcze nie do końca zostały przedyskutowane, natomiast w miesiącu 
październiku na pewno zostaną Wysokiej Radzie przedstawione projekty uchwał pod, pod 
podjęcie.    

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, bo właśnie tak nawiązując  
do pana wypowiedzi, chciałbym zwrócić uwagę na jedną rzecz. Ponieważ tak, 
kompostowniki przy, znaczy na terenach powiedzmy Osiedla Laskowice, czy Osiedla Jelcz, 
czy Osiedla Domków Jednorodzinnych, czy Europejskiego, wszystkich sołectw 
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prawdopodobnie się znajdują. Bo kto ma ogród, dom ma, albo założy sobie kompostownik. 
Natomiast co z mieszkańcami, którzy mieszkają w blokach i maja działki rekreacyjne na 
terenie ogródków działkowych. Czyli mieszkam w bloku, wychodzę z kubełkiem i mam 
kompostownik na działce, czy te osoby będą uwzględnione, czy nie? Ja nie chcę od pana 
odpowiedzi może w tej chwili, ale jak pan chce to proszę udzielić. Natomiast czy urzędnicy 
mogliby się nad tym pochylić? I właśnie …,     

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – to znaczy, ja nie będę mówił o szczegółach, natomiast odpowiadając,  
ogródki działkowe nie wchodzą do systemu zamieszkałych, więc to jest jakby całkiem inna 
dyskusja, inny temat.      

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – teraz mam pytanie. To co, nie pamiętam, tam  
nie doczytałem się w ustawie, czy urzędnik z gminy będzie miał prawo kontrolowania 
aktywności biologicznej kompostownika?, tak to nazwę. Czyli, czy kompostownik jest tylko 
zrobiony po to, żeby był i pokazać, proszę bardzo jest tam, zbity z desek, czy jakiś tam 
wymurowany, a tak w sumie jest tam na przykład skórka od banana wrzucona rok temu.    

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – ja myślę, że takiej kontroli nie będzie dokonywał urzędnik, natomiast  
operator już zapewne będzie miał takie uprawnienia. Natomiast proszę państwa, ja myślę, 
że jeżeli już mówimy to tak króciutko, że jeżeli ktoś się zdecyduje na to, że będzie 
kompostował, to będzie konsekwentnie. Czyli nie to, że część będzie kompostował, a część 
będzie oddawał w postaci worów, czy odwoził na PSZOK. Tutaj już będzie musiała być 
deklaracja zero jedynkowa. Czyli jeśli kompostuje, to całość bio odpadów.        

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – jeszcze jedna kwestia dotycząca właśnie  
śmieci niesegregowanych, bo według ustawy czterokrotnie ma wzrosnąć opłata za śmieci 
całkowicie niesegregowane z gospodarstw indywidualnych. Taką formę można jakby 
narzucić. I teraz mam pytanie właśnie, to na pewno będzie robił odbiorca śmieci, czyli ci 
którzy…, operator, i teraz tak, w jaki sposób będą ci ludzie, w jaki sposób informowani, że 
oni nie segregują śmieci, bo na razie chyba do nich się zwrócić, bo być może jest to 
przypadek, być może nie wiedzieli a to oni między innymi generują olbrzymie ilości śmieci. 
Tutaj znowu dotyczy to zasobów, znaczy moje pytanie związane jest z zasobami na 
przykład spółdzielni mieszkaniowej, czy wspólnot mieszkaniowych, gdzie jeden pojemnik 
na śmieci jest przeznaczony dla iluś tam kilkudziesięciu osób, czy tam kilku rodzin, czy 
kilkunastu rodzin. Tak to mniej więcej wygląda na terenie osiedla gdzie są bloki. Bo 
indywidualnie możemy, prawda, wykazać, że proszę bardzo w tym kuble są odpady 
zmieszane, ta posesja, ten numer, ta ulica. A jak na osiedlu będzie?, czy pan Burmistrz ma 
pomysł?, czy…, czy będzie odpowiedzialność zbiorowa, czy będzie indywidualne. Panie 
Burmistrzu, jeszcze…, pamiętam kiedyś chyba takie pytanie zadał radny Woźniak, jeszcze 
dwie kadencje temu, właśnie w jaki sposób będziemy dochodzić do tego, czy śmieci będą 
segregowane w zasobach blokowych, czy nie.  

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, dalej to będzie problem trudny, natomiast na  
szczęście prawo się lekko zmieniło. Ono nie pozwala nam faktycznie w stu procentach 
skutecznie weryfikować pewne kwestie nieprawidłowości, natomiast tutaj już prawo idzie 
w tym kierunku, że będzie dawało możliwości gminy kwestionować, i idzie to w kierunku 
niestety odpowiedzialności zbiorowej. Czyli jeżeli w danym boksie znajda się pojemniki 
gdzie nie będzie dokonywana segregacja, będzie po prostu informacja zarządcy szła, że 
jeżeli to się powtórzy, to w tym momencie niestety będzie to obłożone karą. Ja mówię, że 
tak to interpretuje, tak to narzuca ustawodawca, natomiast pewne zapisy pojawią się na 
pewno też w regulaminie, bo też będziemy starali się to uporządkować, na ile jesteśmy w 
stanie przewidzieć ewentualne sytuacje. Bo niewątpliwie życie też daje doświadczenia 
prawda, i na podstawie tych doświadczeń możemy pewne rzeczy, zapewne będziemy też 
modyfikować i zmieniać regulamin, natomiast na pewno postaram się zaproponować 
pewne sposoby i pewne procedury związane właśnie z kwalifikowaniem czegoś, czy nie, że 
są stosowane lub nie. Natomiast, no ta ustawa narzuca na nas obowiązek segregacji. Tu już 
nie ma możliwości nie segregowania.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Tadeusz Babski, proszę. 
Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, a pro po śmieci w zasobach 

wielorodzinnych, to dzisiaj wystarczy popatrzeć do środka tych kubłów i stwierdzić, że 
segregacja jest fikcją. Mówię o osiedlach spółdzielczych czy komunalnych. Dużo lepiej, 
bardzo dobrze wygląda w domkach jednorodzinnych, ale powtarzam, w domach 
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wielorodzinnych segregacja jest fikcją, mimo, że ludzie deklarują, że…, mniejszą opłatę 
wpłacają mimo, że segregują ale tak nie jest. Ale też i, problem polega też  na tym, i tutaj 
jest pan Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej, kubły są źle oznakowane. Kubły są z 
jednej strony oznakowane, wystarczy, że śmieciarka weźmie śmieci, odstawi inaczej kosz i 
z jednej strony wszystkie są śmieci resztkowe. Na przykład bio,  w niektórych śmietnikach 
się w ogóle kosza nie uświadczy. Taki apel. Ja już ten problem zgłaszałem, kilka dni był 
kosz na bio, nagle na przykład na Hirszfelda zniknęły kosze. Nie wiem jak to się dziej. 
Zgłaszam ten problem, bo od takiej informacji zaczniemy segregować. Ludzie nie wiedzą, 
że do bio trzeba takie a takie rzeczy wyrzucać. Tam gdzie, obserwowałem na niektórych 
koszach ładna jest taka ściągawka, co wrzucamy do koszy z bio, ale też dobrze by było, 
żeby taka ściągawka była tam gdzie są resztki. Bardzo proszę, bo bez takiej świadomości 
nie ruszymy tego tematu i będzie odpowiedzialność zbiorowa, szczególnie, tu pan 
Burmistrz mówi, że wszystko musi być selekcjonowane. Od tego po prostu nie odejdziemy. 
To gwoli śmieci.   
Panie Burmistrzu Romanie Piórko, pan wspomniał, że ulica Fabryczna jest robiona, tak. 
Obiecał pan kilka sesji wstecz, że zlikwiduje, że spowoduje pan likwidację parkingu przy 
Hercie. Między Hertem a strażą pożarną. Że chodnik będzie, krawężnik od ulicy będzie 
bardzo wysoko podniesiony, że uniemożliwi parkowanie. Czy to jest nadal aktualne?..., to 
dziękuję bardzo. Bo samochody przejeżdżające przez chodnik, parkują i dewastują chodnik, 
który gmina wybudowała. A chodnik, wiem, nie jest do parkowania tylko do 
przemieszczania się dla osób pieszych. 
Ulica Techników. Wiem, że będzie niedługo też robiona. I taki apel, prośba gorąca jest aby 
pomyślał pan Burmistrz, by taka wysepka powstała przed szkołą, podniesiona dla przejścia 
dla pieszych. Utrudni to kierowcom rozkręcenie dużej prędkości a spowoduje troszeczkę 
poprawę bezpieczeństwa na tej ulicy. Bardzo bym prosił, żeby takie podniesione przejście 
dla pieszych powstało.  
I mam kolejne pytanie. Dzisiaj będziemy podejmowali uchwałę dotyczącą zmiany 
przebiegu drogi gminnej. Dotyczy to ul. Bożka. Ja bym chciał aby pan Burmistrz 
poinformował, na jakim etapie są prace przygotowawcze do budowy łącznika pomiędzy ul. 
Bożka a ul. Oławska?, bo to jest bardzo ważna inwestycja. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję. Oddaję głos panu Burmistrzowi Piórko. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, jeżeli chodzi o krawężnik 

i parkowanie, to krawężnik będzie wyniesiony w stosunku do rzędnej nawierzchni tak jak 
to się robi, w granicach dwunastu centymetrów. I to już nie pozwala przejeżdżać przez ten 
krawężnik, to raz. Dwa, po zrobieniu tego, no nie będzie takiej możliwości i będzie policja 
mogła to egzekwować. Także tutaj, bo dzisiaj rzeczywiście krawężnik jest praktycznie na 
wysokości, jest zatopiony na wysokości asfaltu. Tam również będzie poprawiane 
odwodnienie na samym tym łuku. Jeżeli chodzi o wysepkę przy szkole. Ja akurat nie 
pamiętam, ale na pewno na tej, na całym tym odcinku Techników jest ileś tam przejść 
wyniesionych i przy szkole, jak dobrze kojarzę, na pewno jest. Także to będzie. Jeżeli 
chodzi o łącznik Bożka – Oławska, jest zrobiona dokumentacja i złożony wniosek do 
Wojewody o dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych. Dotyczy to ulicy, tego 
łącznika jak i ul. Stalowej, bo tez jest dokumentacja, tez jest złożony wniosek. Na razie 
informacji nie mamy, bo do końca sierpnia taki wniosek należało złożyć i to żeśmy złożyli. 
Niezależnie od tego w budżecie będziemy dwie ulice mieli wpisane i taka propozycja do 
uchwalenia budżetu będzie, i te realizacje mam nadzieję przy wsparciu z Funduszu Dróg 
Samorządowych w 2020 roku będą zakończone. Także tak to wygląda. Dziękuję.       

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę, pan radny Robert Jadczak. 
Radny Robert Jadczak – dziękuję za udzieleni mi głosu. Pani Przewodnicząca, szanowni państwo,  

Wysoka Rado, panowie burmistrzowie, no ja mam sporo tematów, głównie do pana 
Burmistrza Piórko, albo za Jego pośrednictwem proszę o interwencje. Pan Drożdżal już 
chyba nie chce ze mną rozmawiać, więc proszę żeby tutaj przez pana to poszło. Kolejny raz 
proszę o obsadzenie ronda w Miłoszycach. Z tego co wiem było to obiecane na jesień. 
Mamy jesień już, więc się przypominam. Natomiast cieszy fakt, że też temat już 
wielokrotnie podejmowany, koszy na śmieci, ruszył. Ostatnio rozmawiałem z panem 
Kierownikiem ZGK, panem Kuriatą, i dostali zlecenie, będą trzy kosze na śmieci w świetle 
ul. Głównej. Także dziękuję. Wyniesione przejścia dla pieszych. O tym już od dawna…, 
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pierwsze pojawiło się na wysokości stadionu. Także dziękuję. Tylko tu taka uwaga, bo jest 
to w sumie przejście i w sumie nie jest, bo nie są wymalowane pasy. Jest taka hopka, jako 
wyniesione przejście, natomiast pasów nie ma. I już mieszkańcy wielokrotnie o to prosili, 
więc po pierwsze, żeby wymalować te pasy, żeby to już faktycznie było przejście. 
Natomiast druga sprawa, drugie to wyniesione przejście miało być na wysokości 
cmentarza. I tam się nic na razie nie dziej. Nieoficjalnie, już nie powiem skąd wiem, ale 
podobno potrzebny jest wniosek od mieszkańców z podpisami, że my niżej podpisani 
mieszkańcy chcemy takiego przejścia. Pracujemy nad tym. Lada moment taki wniosek się 
pojawi, żeby była podkładka. Natomiast proszę pana Burmistrza, żeby nawiązać kontakt 
właśnie z Zarządem Dróg Powiatowych, żeby to przyśpieszyć i, żeby faktycznie wkrótce to 
przejście wyniesione się tam pojawiło. I też od razu, żeby pomalować pasy, żeby nie było 
tak jak teraz. Dalej, ulica Kolejowa w Miłoszycach. Prężnie to wszystko funkcjonowało, 
fajnie prace szły aż do momentu gdy wszystko stanęło. I pytanie, dlaczego wszelkie prace 
zamarły przy ul. Kolejowej? Dalej, fundusz sołecki na 2020 rok, nasz miłoszycki. Na 
ostatniej, dwa dni temu deklarowałem, tak też się stało, mieliśmy przedwczoraj zebranie 
wiejskie gdzie podejmowaliśmy kilka uchwał i jedna z nich było, to co zresztą 
deklarowałem na komisji, panie Burmistrzu przeznaczamy piętnaście tysięcy złotych 
funduszu w przyszłym roku, w 2020 z funduszu sołeckiego na remont, rozbudowę, 
modernizację, jak zwał tak zwał, świetlicy naszej. Można te pieniądze wykorzystać na prace 
projektowe, czy inne prace jakiekolwiek. W każdym bądź razie deklarujemy swoją tutaj 
kwotę z funduszu sołeckiego. I także dziesięć tysięcy na przebudowę linii oświetlenia 
ulicznego ul. Słonecznej. To co też rozmawialiśmy, też mamy podjętą uchwałę, tez dziesięć 
tysięcy złotych przeznaczmy w przyszłym roku. Więc bardzo bym prosił, żeby te zadania, 
jak to się uda możliwie jak najszybciej rozpocząć. Oczywiście w przyszłym roku. Natomiast 
pieniążki z naszego funduszu sołeckiego w kwocie dziesięciu na modernizację linii i 
piętnastu…, Słoneczna. Zresztą dzisiaj złożyłem w ogóle protokół z zebrania wiejskiego. 
Tam w sumie podejmowaliśmy chyba sześć uchwał, pewnie pan Burmistrz się z tym 
zapozna. Jest też, nie chcę być tu uszczypliwy, ale jest tez czytelnie wskazana wola 
mieszkańców, jak byśmy chcieli aby remont świetlicy był przeprowadzony. W taki a nie w 
inny sposób. Oczywiście pewne rzeczy, jest kwestia dogadania, ja sobie zdaję sprawę, ze 
muszą się fachowcy wypowiedzieć, geodeci, inżynierowie i tak dalej, natomiast jasno 
zasygnalizowaliśmy tam, jak ten remont chcielibyśmy aby remont, rozbudowa, 
modernizacja został przeprowadzony, i jest to podjęto uchwałą. Teraz następny temat, to 
chyba bardziej do Burmistrza Szponara. Otóż, ruszyła szkoła więc wracamy do tematu 
autobusów, połączenia do Wrocławia. Czy tutaj Burmistrz może coś na ten temat za 
momencik odpowiedzieć. Czy udało się nawiązać współpracę z POLBUS- em?, a jeśli nie, to 
czy jest jakaś inna alternatywa, jakieś inne rozwiązanie? Bo wiem, że były podobno jakieś 
rozmowy prowadzone z gminami w naszym powiecie, o jakiś wspólny tabor . Teraz to już 
się pogubiłem, więc jakby można jakąś tam odpowiedź w tym temacie udzielić. I jeszcze 
jedna sprawa, albo to zostawię na koniec. To może tak, rozbudowa szkoły naszej w 
Miłoszycach. Podobno w przyszłym roku rusza, tak? Bo mieszkańcy pytają. Więc z tego co 
wiem, bo rozmawiałem z Burmistrzem Szczęśniakiem, to podobno są wydane zgody, już 
pozwolenia na budowę, więc prosiłbym też o odpowiedź, w przyszłym roku, to konkretnie 
kiedy? Czy to już będzie styczeń, luty, czy raczej czerwiec, lipiec. I ostatni temat, bardzo 
przykry temat. Szanowni państwo, od jakieś czasu już tą sprawę monitoruję, ja to kiedyś 
zgłaszałem na komisji, ale ta sprawa powróciła. Chodzi o miejscowość Łęg, a konkretnie o 
firmę CRI-VAL. Znajduje się ta firma CRI-VAL chyba najbliżej miejscowości Łęg. Mieszkańcy 
właśnie miejscowości Łęg zgłosili się do mnie już jakiś czas temu, mają nie lada problem. 
Otóż, tu jest w ogóle dokumentacja kilkunastu pism, które były kierowane do 
Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska, do powiatu, do gminy, wszędzie gdzie 
tylko mogli. Jest też dołączona dokumentacja, nagranie wideo. Rzecz dotyczy uciążliwego, i 
to potwierdzam, bo byłem to sprawdzić, hałasu, który emituje firma CRI-VAL. Z tego co 
mieszkańcy ustalili, przeprowadzili takie jakieś swoje śledztwo, przypuszczam, że spośród 
pracowników, którzy tam pracują, bodaj rok czy półtora temu, została tam zainstalowana 
prasa, chyba hydrauliczna, coś takiego. Podobno nie do końca zostało to zrobione tak jak 
powinno. Niby pod taka prasą ileś metrów w ziemię są jakieś takie specjalne betonowe, nie 
wiem poduszki czy coś, co ma drgania niwelować. No, podobno nie zostało to zrobione tak 
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jak należy. To wiedzą, chyba właśnie od pracowników, którzy tam pracują. Na czym polega 
problem? Proszę państwa, ja nie zdawałem sobie sprawy, że co trzy, cztery sekundy 
uderzenie, które się powtarza dwadzieścia cztery na dobę, może być tak uciążliwe. Są 
nagrania, jak szklanki chodzą w mieszkaniu, pęka mieszkanie, budynek. Szczególnie tam 
pani, która ma najwyższą posesję, najwyższy budynek, no łapie te drgania najbardziej. 
Sprawą zainteresował się także nasz dzielnicowy pan Marek Wychowaniec. Był tam też 
kilkukrotnie, sporządzał notatki, i prośba do pana Burmistrza, żeby podjąć jakiekolwiek 
kroki…, acha, były też przeprowadzone badania, tylko, że tak to działa podobno, że 
Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska informuje, że za tydzień, konkretna godzina, 
w konkretny dzień przyjedziemy do was zrobić pomiary. No i podobno w tym dniu 
maszyna nie pracuje. Pracuje inna. I. no cóż, pomiary pokazały, że nie ma zagrożenia, nie 
ma problemu, nie ma hałasu. Natomiast są dni gdzie te stukanie jest po prostu nie do 
zniesienia. Prosiłbym, żeby coś w tym temacie zadziałać, żeby jakoś pomóc. Powiem tak, to 
już jest ostatnia deska ratunku, to co teraz przychodzę, bo mieszkańcy są już tak 
zdesperowani, że oni chcą ta sprawę nagłośnić w mediach, ale na razie myślę, że można by 
jeszcze spróbować właśnie przez gminę. Jeżeli to nie pomoże, to po prostu trzeba będzie 
jakieś inne środki podjąć. A problem jest naprawdę poważny. Proszę państwa, chodząc po 
mieszkaniu, ja tam byłem z godzinę, wypiliśmy kawę, rozmawialiśmy i co trzy sekundy jest 
…, …,. To nie jest tak głośne jak by się mogło wydawać, ale te uderzenia są. Także proszę 
panie Burmistrzu, żeby coś z tą sprawą zrobić. Dziękuję.      

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, i tak od początku.  

Obsadzenie ronda i brak pasów. To tak jak już sam radny powiedział, to droga powiatowa 
ja wniosek przyjmuję i takie pismo w tej materii do Powiatowego Zarządu wyjdzie. Ulica 
Kolejowa, coś stanęło. Proszę państwa, tak. Z tego względu, że na części tej która my, której 
gmina jest właścicielem roboty oprócz nawierzchni asfaltowej zostały zrobione. Ale zostaje 
część, która jest terenem zamkniętym i należy do PKP PLK S.A i tak dalej, i tak dalej. I na to, 
na ten fragment wydaje pozwolenie na budowę Urząd Wojewódzki. Jutro, nie jutro, kłamię, 
bo jutro sobota, ale w poniedziałek, już podpisałem upoważnienie do odbioru złożonej 
dokumentacji i naniesienia jakiś tam poprawek. Także jest temat w załatwianiu, bo 
wykonawca, no nie położy asfaltu na takim odcinku, bo ten asfalt będzie kosztował tyle, co 
na całości, a braknie nam tego odcinka przy PKP. Także to jest, sprawa jest znana, 
wykonawca czeka tylko na pozwolenie od, z Urzędu Wojewódzkiego. To, że fundusz, 
kolejny temat, fundusz sołecki na remont świetlicy, tak, będziemy robili, bo tam jest 
projekt oczywiście na świetlicę, to musimy zrobić projekt zamienny, zmienić pozwolenie 
na budowę, i już w tym roku będziemy to zaczynać robić. Także to…, natomiast jeżeli 
chodzi o to, co chcą mieszkańcy, ja tego nie widzę panie radny, panie sołtysie, bo jeden chce 
wieże dwie, trzeci cztery jak na srebrnej. Ja już dyskutowałem z OSP Laskowice odnośnie 
budowy i był, co tydzień było inaczej, wreszcie zostało ustalone tak, tak, tak i tak. Bo nie o 
to chodzi, że proszę państwa, przebudowa świetlicy w Dziuplinie, jest to mniej więcej 
podobna wielkość, kosztowała nas milion z hakiem. I przebudowanie świetlicy za kilka 
milionów, no tak to średnio jest, która jest wykorzystywana kilkanaście razy w roku. także 
tutaj mówię, jest, mamy projekt, będziemy robili. Oczywiście, projekt nie będzie stanowił 
tajemnicy, ale ja nie wierzę w to, że…, znaczy, nie ma takiej możliwości, że mieszkańcy na 
zebraniu wiejskim ustalili, że ma być ośmiokondygnacyjna. Taka opcja w ogóle nie istnieje. 
I głosowanie tego typu, podejmowanie uchwał na zebraniu wiejskim, to odsyłam do 
Statutu Sołectwa, koniec, kropka. Dalej, co tu mamy jeszcze, rozbudowa szkoły. Końcem 
miesiąca powinno się uprawomocnić pozwolenie na budowę i rozpoczynamy, już 
rozpoczęliśmy proces…, panie radny, pan mnie słucha, będzie pan pytał znowu. Końcem 
miesiąca powinno się uprawomocnić pozwolenie na budowę i już rozpoczęliśmy procedurę 
przetargową. Wszystko wskazuje na to, że przetarg rozstrzygniemy w tym roku i 
zaczniemy realizację. I tutaj jeżeli chodzi o CRI-VAL, to ja, no pierwsze słyszę, że aż cos 
takiego jest. Bo były informacje, coś tam stuka, coś tam puka, no nie znam sprawy, nie 
wiem czy kolega coś wie na ten temat, bo ja nie, i tutaj się nie będę wypowiadał. Dziękuję.    

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – jeżeli można pani Przewodnicząca, na dwie sprawy przez pana  
radnego poruszone, czyli autobusy i firmę CRI-VAL. Faktycznie, pewne informacje już do 
gminy wpłynęły. Będziemy się tą sprawą zajmować. Co prawda nie jest to kompetencja 
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Burmistrza, ale postaramy się mieszkańcom pomóc i wystąpić do odpowiednich instytucji, 
żeby ten problem był sprawdzony, zbadany i faktycznie, żebyśmy wiedzieli czy jest jakieś 
tam zagrożenie, czy nie, i czy możemy tutaj faktycznie skutecznie wpłynąć na firmę, jeżeli 
przekracza poziom, na przykład hałasu czy drgań. Natomiast jeśli chodzi o autobusy, tak, 
rozmowy trwają. Co prawda nie z POLBUS- em, natomiast z gminą czernica. Odbyło się 
spotkanie i z wójtem Czernicy i również z kierownikiem wydziału komunikacyjnego. I 
rozmawiamy pod kątem, żeby wydłużyć trasę, linii, żebym się nie pomylił 865, która dzisiaj 
jedzie z Kramera do Chrząstawy. I chcielibyśmy to wydłużyć faktycznie o Miłoszyce do 
Laskowic. Natomiast czekam teraz na propozycje, ponieważ gmina Czernica zadeklarowała 
się, że z operatorem tej linii porozmawia co do pewnych możliwości, przedstawi nam 
pewną propozycję co do samej trasy i również kosztów finansowych. Ale równolegle 
trwają pewne prace dotyczące analizy, czy nie lepiej byłoby jednak dla mieszkańców 
zwiększyć częstotliwość w ramach komunikacji miejskiej i połączyć faktycznie możliwość 
dowozu mieszkańców z miejscowości Grędzina, Dziuplina, Miłoszyce właśnie do Miłoszyc 
na stację, żeby jednak mogli korzystać z połączenia PKP. Ono jest szybsze, one jest po 
prostu tak samo tańsze, no i krótsze. Po prostu miej czasu musimy poświęcać na dojazd do 
Wrocławia. A myślę, że mieszkańcy nasi coraz częściej patrzą się właśnie na ten warunek, 
na ten aspekt swojej podróży. Także równolegle tutaj analizujemy, jeżeli będzie taka 
możliwość, będziemy chcieli faktycznie najpóźniej z dniem 01 stycznia to wdrożyć.      

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję. Ja rozumiem, że pan radny Jadczak chciał ad  
vocem? To tam się zaznacza w tym…, dobrze, proszę uprzejmie.        

Radny Robert Jadczak – osiem kondygnacji, to pan jeszcze zapomniał dodać o czterech windach w takim  
razie. Panie Burmistrzu, kij w mrowisko. Miłoszyce to największa miejscowość w gminie, to 
nie jest tajemnicą. Mieszka ponad dwa tysiące mieszkańców. My nie żądamy nowej, 
nowoczesnej, choć tak byłoby najlepiej, świetlicy. My tylko prosimy, żeby naszą świetlicę, 
jak pan się zapozna z protokołem, tam jest jasno wskazane, przedłużyć o cztery metry w 
stronę ul. Kościelnej, technicznie myślę, ze jest to możliwe. Oczywiście konserwator musi 
się wypowiedzieć i tak dalej. Zachować metr na ewentualny chodnik, więc trzy metry ją 
przedłużamy, automatycznie scena się przesuwa do tyłu, świetlica już jest dłuższa. To jest 
pierwsze. Po drugie, na stawie przyległym, to oczywiście też musieliby się tym fachowcy 
wcześniej zająć, chcielibyśmy utworzyć teren utwardzany czy kostką brukową, czy może 
być to taras, to nie koniecznie musi być ten taras zasypany, ten staw zasypany, w każdym 
bądź razie kawałek placu. Mam na to już sponsorów, panie Burmistrzu. Ja podjąłem tutaj 
rozmowy, oczywiście nazwiskami nie będę teraz operował, ale mam sponsorów, którzy są 
gotowi niemałe pieniążki do tego dołożyć. Proszę państwa, bo może nie wszyscy wiedzą, 
świetlica w Miłoszycach jest tak usytuowana, że właściwie półtora metra od ulicy Głównej 
właśnie jest już ulica powiatowa, droga powiatowa ulica Główna, z drugiej strony jest ul. 
Kościelna a z boku jest sklep pana Głuszko, raptem cztery metry. Tam po prostu nie ma 
gdzie wyjść, nawet ławeczek postawić, cokolwiek, czy jakieś chrzciny, jakąkolwiek imprezę, 
po prostu nie ma żadnego miejsca., żadnego placu. To chyba nie jest nic takiego, żebyśmy z 
piętnaście metrów zabrali z tego stawu, który ma pięćdziesiąt metrów. Zasypać, bądź 
postawić taras, tym bardziej, że znajdę na to sponsorów. Zrobić wyjście ze świetlicy i mamy 
kawałek placu przy świetlicy, i przedłużyć w stronę Kościelnej. I to wszystko. Nie chcemy 
żadnych ośmiu pięter. Dziękuję.       

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. pan Burmistrz :Piórko. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, ja nie zaczynam od  

sponsorów a od projektantów. Należy zrobić koncepcję, uzgodnić koncepcję, wypowiedzą 
się fachowcy, czy zbiornik można zamknąć, czy nie. Przykład Wójcic, zamknęli i sikał na, w 
czasie deszczu dwa metry wody, ale to taka mała dygresja, proszę państwa. Dlatego to, na 
ten temat, ja jestem inżynierem budowlanym trzydzieści parę lat, ale nie chcę się 
wypowiadać. Wypowiedzą się fachowcy, co można, a czego nie można. Dzisiaj planowanie 
trzy metry w prawo, osiem w lewo, no jest dyskusja lekko nie na miejscu. Przystąpimy do 
projektowania, do robienia koncepcji, temat jest otwarty, a nie dzisiaj na sesji. Dziękuję.   

Przewodnicząca    Rady    Miejskiej    Beata    Bejda    –    dziękuję    bardzo.    W   dalszej   kolejności   pan  
Przewodniczący Krzysztof Woźniak.  

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca. Szanowni  
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państwo, panie Burmistrzu, pani Przewodnicząca, szanowni radni, panie Burmistrzu, ja w 
takiej drobnej sprawie Osiedla Fabrycznego. Wiemy, że w zeszłym roku zostały tam 
przeprowadzone dosyć duże remonty jeśli chodzi o chodniki, parkingi. W tym roku żeśmy 
pozyskali środki na odnowienie nawierzchni ul. Techników w całości, natomiast 
mieszkańcy dostali tą informację i zwrócili się przeze mnie z prośbą do pana, ponieważ pan 
zna sprawę niedokończonego, czy nie zrobionego chodnika, kilkadziesiąt metrów, gdzieś w 
okolicy restauracji Uśmiech, byłego kina OPTY. Ten chodnik został pominięty w 
zeszłorocznych pracach budowlanych. W tym roku idzie ta inwestycja i jest pytanie, czy 
istniałaby taka możliwość, żeby tym chodnikiem w najbliższym czasie się zająć? Dziękuję.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko, proszę. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, temat jest mi znany,  

natomiast takiej możliwości w realizacji tego zadania na dzisiejszym etapie nie ma. 
Możemy myśleć o tym jak dopiszemy to zadanie do budżetu na 2020 rok i ten fragment 
chodnika zlecić temu samemu wykonawcy, ale jako odrębne zlecenie. Nie ma możliwości w 
ramach Samorządowego Funduszu Drogowego na jakąkolwiek zmianę. Ja już państwu 
mówiłem, ten konkurs został ogłoszony na tak krótki czas, że…, i można było inaczej 
zaprojektować całe Techników, Fabryczną jak i Aleję Młodych, ale nie było czasu, fizycznie. 
I zrobiliśmy projekt tylko remontu, a remont polega na tym, że w tych samych liniach 
rozgraniczających. Robimy to samo, chodnik to chodnik, ścieżka rowerowa to ścieżka 
rowerowa, jezdnia to jezdnia. Nie możemy…, ba, dostaliśmy teraz już umowę od Wojewody 
z pismem przewodnim, które nas poucza, macie zrobić zgodnie ze złożoną dokumentacją, 
zachowując wszystkie parametry złożone we wniosku. Także tutaj proszę państwa…, 
jestem, ja znam sprawę chodnika, również dlaczego się nie znalazł w poprzednim rozdaniu, 
ten temat rewaloryzacji czy rewitalizacji obszarów tego osiedla, on się ciągnie od poprze…, 
nie poprzedni, ale jeszcze za kadencji, rozpoczął się za kadencji Burmistrza Putyry. 
Zrobiony był projekt, uzgodniony i w etapach realizowany. I ten chodnik, nie wiem jakoś 
tam wypadł, dlatego mówię, ten fragmencik jest do zrobienia, i mam nadzieję, że go tam 
zrobimy. Dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę, pan radny Tomasz Rygielski. 
Radny Tomasz Rygielski – szanowna pani Przewodnicząca, państwo radni, panowie burmistrzowie. Ja  

tylko tak, w takim malutkim ad vocem jakby do tej historii o której mówił pan radny 
Jadczak i odpowiedzi pana Burmistrza co do zasypywania stawu. To chciałem tylko 
sprecyzować, że staw w Wójcicach nie sikał na dwa metry po zasypaniu, bo nie był to 
problem samego zasypania stawu, tylko pobliskiej instalacji kanalizacji burzowej. To tylko 
tak w drobnej odpowiedzi. Natomiast chciałem tutaj zaapelować korzystając z okazji, i 
zasygnalizować dwa poważne problemy, które obecnie pojawiły się w Wójcicach. Znaczy 
one nie pojawiły się tak nagle, tylko to jest kwestia wieloletnich już można powiedzieć, 
może nie zaniedbań, ale zaniechań, czy braku jakiś działań w tym względzie. Mówię tutaj o 
dwóch dachach, dwóch budynków, które stanowią majątek gminy, to jest budynek 
świetlicy wiejskiej i budynek szkoły. Obecnie dach na świetlicy wiejskiej jest w takim 
stanie, że zaczęły pojawiać się kałuże na podłodze w świetlicy wiejskiej w Wójcicach. Ta 
sytuacja miała miejsce w ostatnim czasie. Natomiast dach szkoły, to wygląda sytuacja w ten 
sposób, że jeżeli są dni deszczowe, to na podłodze poddasza…, no podłoga jest po prostu 
mokra i zbierają się kałuże, natomiast dopóki drewno nie wchłonie tej wody. Natomiast w 
przypadku śniegu, i to jest historia z ostatniej zimny, która była i poprzedniej, powiem 
państwu, że przy bardziej obfitych opadach śniegu pracujący tam konserwator, w szkole, 
musi ten śnieg wyrzucać łopatą z tego poddasza. To jest fakt stwierdzony, prawdziwy, 
autentyczny. Więc ja apeluję o to, żeby mieć na uwadze remont tych dachów, a obecnie 
jesienią i przed zimą, no te dachy w jakiś sposób zabezpieczyć, bo, no powodują jakąś tam 
stratę w konstrukcji, ubytki, no i tez jakieś tam niebezpieczeństwo dla korzystających z 
tych budynków. Dziękuję.       

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko, proszę. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, temat tych dachów jest  

znany, proszę państwa. Ja mówiłem już na komisjach, jeżeli chodzi o Wójcice, to 
rzeczywiście jak i drogi, powiatowe nie nasze, zaznaczam, tak te dachy są tematem, no dość 
znanym. Będziemy konstruować budżet, proszę państwa i mam nadzieję, że któryś z tych 
dachów, według mnie, któryś z tych dachów powinien się znaleźć. Bo proszę państwa, 
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musicie państwo wiedzieć, że budżet to nie tylko Wójcice. To nie tylko Wójcice. Przełożenie 
takiego dachu to nie jest pięć czy piętnaście tysięcy, proszę państwa. To państwo musicie 
wiedzieć. Ba, mamy inwestycje kontynuowane, mamy pozwolenie na rozbudowę szkoły, 
które w ciężkich bólach się rodziło, i te inwestycje muszą być w pierwszej kolejności. 
Później są wydatki proszę państwa, stałe, budżetowe, jak oświata i jeszcze parę innych 
rzeczy i dopiero ta reszta, która zostaje, to może być ten chodnik przy Techników, to mogą 
być lampy solarne na ulicy, gdzieś tam w Miłoszycach, ale to…, dopłacić do piętnastu 
tysięcy. To proszę państwa tak to działa. W moim zamyśle, jeden dach do zrobienia w 
Wójcicach winien się znaleźć w budżecie. Tyle, dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję. Ad vocem pan radny Tomasz Rygielski, proszę. 
Radny Tomasz Rygielski – pani Przewodnicząca, państwo radni i panie Burmistrzu w odpowiedzi, po  

pierwsze mam świadomość, że budżet, wydatki to nie tylko Wójcice, ale dobrze by był9o, ja 
nie chcę rozwijać już tego wątku, bo przygotuję się na inną sytuację, na inną sesję, ale 
dobrze by było, żeby te Wójcice zdecydowanie, że tak powiem zaczęły dorównywać tym 
innym miejscom, innym miejscowościom jeśli chodzi o wydatkowanie pieniędzy. 
Natomiast jeśli chodzi o, bo pan Burmistrz tutaj przyrównuje, że trzeb wydać na przykład 
na chodnik na Techników i tak dalej. Ja mówię tutaj o takiej sytuacji gdzie niszczeje 
majątek gminy. To nie jest kwestia, że nie ma chodnika i przez to na przykład nie można 
chodzić, nie można korzystać z danego ciągu pieszego. Ja mówię tu o sytuacji kiedy 
niszczeje majątek gminy. Jeżeli jest taka, jeżeli dochodzi do tego, bo to jest sprzed kilku dni, 
dzień deszczowy, nie pamiętam, który z tych dni był, na pewno w zeszłym tygodniu. I w 
świetlicy wiejskiej, wysokość tej świetlicy, nie wiem siedem, osiem metrów, bo jest ona 
dość wysoka, pojawia się kałuża dość spora z powodu jakiś nieszczelności w dachu i to jest 
powtarzające się, no to mówimy tu o niszczeniu w tej chwili struktury budynku, i mówimy 
też o sytuacji, że w taki momencie nie można korzystać z tej sali, bo trzeba ją jakoś tam 
doprowadzić do porządku. Więc, nonie chciałbym przyrównywać wydatku, oczywiście być 
może planowanego typu, chodnik na ul. Techników czy jakiegokolwiek innego wydatku do 
tego co jest potrzebne na już, teraz. Przynajmniej na poziomie zabezpieczenia. Bo ja 
rozumiem, że remont dachu, przełożenie, cokolwiek jak by to nazywał i na co by było stać 
gminę, wymaga jakieś przygotowania, jakiś większych pieniędzy, ale jak pan zauważył, 
może w poprzedniej mojej wypowiedzi, apelowałem o przynajmniej zabezpieczenie 
obydwu dachów, doprowadzenie do takiego zabezpieczenia przed zimą aby zniwelować 
te…, czy zmienić skutki tych nieszczelności dachów na tych budynkach. Dziękuję.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko, proszę. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, ja tu co prawda zacząłem  

mówić o budżecie, ale tu ja sobie zapisałem, ja tam kogoś podeślę, żeby zobaczył, gdzie 
ewentualnie są jakieś ubytki. Jeżeli chodzi o taka bieżącą naprawę, to oczywiście, także 
tutaj to nie na takiej zasadzie, że będziemy czekali aż się zawali. Nie, nie. Ja sobie zapisałem, 
na pewno tam w przyszłym tygodniu ktoś będzie, będzie oglądał. Zresztą na świetlicy już 
paręnaście razy naprawialiśmy i okna dachowe…, znaczy okna szczytowe i trochę dawki 
żeśmy tam poprawiali. Także tutaj dziękuję za informację, na pewno się tym zajmiemy, 
żeby doraźnie zabezpieczyć. Dziękuję.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa chciałam zabrać głos w  
dwóch sprawach. Pierwsza sprawa dotyczy osób, które dojeżdżają pociągami do 
Wrocławia. Wydawało mi się, że w tej chwili komunikacja PKP jest znacznie lepsza od 
komunikacji autobusem, Beskidem, czy też Polbusem 565, ale w ostatnim czasie kolej 
Dolnośląskie sprawiają nam dużo niespodzianek. Mianowicie w tygodniu, chyba we wtorek 
pociąg który dojeżdża bardzo wiele młodzieży do szkół i studenci jeszcze nie, ale za chwilę 
też będą dojeżdżali, miał czterdzieści minut opóźnienia. To jest pociąg 6:53. Tłum ludzi stał 
na peronie i po takim komunikacie, ze czterdzieści minut opóźnienia część ludzi ruszyła do 
autobusu, część została, pogoda była taka sobie więc wszyscy byliśmy przemarznięci. I 
proszę państwa, nie wiem co się dzieje, bo wcześniej można było prawie tak powiedzieć, że 
można było zegarki regulować według pociągów, które jeździły do Jelcza-Laskowic i 
odwrotnie. Mówię o sezonie o sezonie rok wcześniej. Natomiast w tej chwili, nie wiem czy 
to jest kwestia ułożenia rozkładu, czy to jest kwestia tego, że mamy pociągi, które jeżdżą do 
Krotoszyna i z Krotoszyna. Więc jakieś opóźnienia są po drodze. Czy to jest kwestia 
remontów, które są po trasie, że tak powiem. I być może, że niedługo one się skończą. 
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Natomiast moja prośba jest taka, żeby zbadać sytuację, czy to są jakieś przejściowe kłopoty, 
czy to jest kwestia właśnie czasowa, bo bardzo wiele to, to co państwu podałam, ten 
przykład czterdziestu minut, to jest taki jeden jakby najmocniejszy, natomiast pociąg stoi 
nieoczekiwanie piętnaście minut, na przykład gdzieś tam za stacją Zakrzów-Kotowice, nie 
wiadomo z jakiego powodu. I są to opóźnienia takie, rano jak się jedzie takim pociągiem i 
się przyjeżdża 7:30 i się liczy każda minuta, żeby do pracy i do szkoły zdążyć, no to takie 
opóźnienie to po prostu rzutuje na to, że ta młodzież nie zdąża, na przykład na ósma do 
szkoły. I ostatnio taki ruch był właśnie w pociągu, że młodzież gromadnie ruszyła do pana 
kierownika pociągu, żeby jakieś usprawiedliwienia do szkoły po prostu zostały 
przedłożone. Ja mówię o tym z tego powodu również, że my przecież jako gmina 
dofinansowujemy te połączenia i powinniśmy mieć też wgląd jakby w taką informację, no 
czy jakby, no mieszkańcy są z tego zadowoleni. Ja mówię, wcześniej było naprawdę, moim 
zdaniem, bardzo dobrze. Trzydzieści jeden minut to był czas dojazdu do Wrocławia i z 
powrotem. Teraz to się niestety pogorszyło. A jaki jest dojazd autobusem do Wrocławia, to 
ci którzy jeżdżą autobusami i samochodami, to wiedzą doskonale ile się w jedną stronę 
jedzie. To jest jedna sprawa. Druga sprawa jest taka. Mieliśmy dwa wyjazdowe posiedzenia 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska w okresie wakacyjnym. Komisja wypracowała 
wnioski i na jednym z tych posiedzeń był pan Burmistrz Piórko, na drugim z tych 
posiedzeń wyjazdowych był pan Piotr Kościuk, pracownik Urzędu. I ja się chciałam tylko 
zapytać, czy te wnioski Komisji zostały zrealizowane?, a jeżeli nie, to na jakim są etapie. 
Dziękuję bardzo. 
Pan Burmistrz Marek Szponar, proszę. 

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, pozwolę sobie odnieść się do pierwszego  
problemu, który pani podniosła na dzisiejszej sesji, czyli o sytuację związaną z przewozami 
KD. Oczywiście wystąpimy do KD z prośba o wyjaśnienie, o informację, co się dzieje. I 
będziemy, w imieniu oczywiście mieszkańców tutaj prosić o powrócenie do dobrych 
praktyk, jak pani Przewodnicząca zaobserwowała, które były wcześniej. Także zwrócimy 
się na pewno z pismem. Dziękuję.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko.      
Z- ca  Burmistrza   Romuald   Piórko   –   pani   Przewodnicząca,   udzielę  odpowiedzi  na  piśmie,  bo  nie  

pamiętam, nie kojarzę wniosków. O etapie realizacji poinformuję panią pisemnie. Dziękuję.   
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie Burmistrzu, jeden z wniosków dotyczył spotkania  

we wrześniu i ustalenia potrzeb , jeżeli chodzi o poszczególne sołectwa, jeżeli chodzi o 
ofertę Centrum Kultury. A drugi wniosek dotyczył świetlicy w Piekarach i nie ustalonego 
do końca, nie ustalonych do końca spraw własnościowych. Ponieważ sołtys i rada sołecka 
zgłaszają, że ta świetlica jest w bardzo złym stanie i pękają mury, i dach przecieka, i z 
zewnątrz dachówki po prostu spadają na chodnik, to jak…, znaczy, czy w ogóle ta sprawa 
ruszyła z miejsca i czy coś się w tym zakresie dzieje. Dziękuję.          

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko –  pani Przewodnicząca, takiego spotkania we wrześniu nie było, ze  
względów czasowych i również zaangażowania osób, że no po prostu nie doszło. Takie 
spotkanie będzie w miesiącu październiku, myślę, ze w pierwszej połowie i tam sobie 
pewne rzeczy po wyjaśniamy, po omawiamy. Natomiast jeżeli chodzi o świetlicę w 
Piekarach wystąpiliśmy niedawno do sądu wieczysto-księgowego o wyjaśnienie, bo nam 
napisali, chyba po trzech miesiącach, że takiej działki nie ma. A my śledząc księgi wieczyste, 
badając księgi wieczyste stare i nowe, w nowej księdze wieczystej nie ma. Ja to wiem 
badając bez sądu wieczysto-księgowego, tylko, że wie, w księdze jest, przychodzi zmiana 
księgi, wszystkie działki są, tej nie ma. I my dopóty, dopóki, bo te dwie panie, które są 
współwłaścicielami, one są, mamy takie oświadczenia ich, że one są skłonne dokonać 
zamiany. Tylko, żeby się zamienić to budynek, ta część budynku w którym jest świetlica 
musi figurować na działce geodezyjnej. Przepadła działka, także ja napiszę teraz już po 
dzisiejszej sesji, w przyszłym tygodniu wyślę kolejne ponaglenie.  Bo dopóty, dopóki nie 
będziemy mieli formalnie uregulowanej, niczego nie możemy zrobić. Nawet remontu nie 
możemy zrobić, bo czyj grunt tego budynek. Taki jest przepis. Dziękuję bardzo.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy państwo radni chcieliby już  
przerwę, czy jeszcze…, przerwę. To w takim razie proszę państwa, ogłaszam piętnaście 
minut przerwy. Z tym, że proszę o dyscyplinę, ponieważ niestety nie działa mój dzwonek 
zwołujący państwa po przerwie. Także piętnaście minut i zapraszam tu do sali. Dziękuję.   
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Po przerwie 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do punktu numer sześć –  

przedstawienie przez Burmistrza informacji o przebiegu wykonania budżetu miasta i 
gminy Jelcz-Laskowice oraz informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 
Finansowej za pierwsze półrocze 2019 roku. ten punkt będzie realizowany w dwóch 
podpunktach:  
a) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  w 
sprawie opinii o przedłożonej przez Burmistrza Jelcza-Laskowic informacji o przebiegu 
wykonania budżetu miasta i gminy za I półrocze 2019 roku, 
b) dyskusja nad przedstawioną informacją. 

 
Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 
 
podpunkt „a” 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, chciałam uprzejmie poinformować, że  

Regionalna Izba Obrachunkowa pismem podpisanym przez panią Prezes Lucynę Hanus 
przesłała nam Uchwałę Nr XIV/89/2019 z dnia 17 września 2019 r.  w sprawie opinii o 
przedłożonej przez Burmistrza Jelcza-Laskowic informacji o przebiegu wykonania budżetu 
miasta i gminy za I półrocze. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
osobach: Henryk Kamieniecki Przewodniczący, Ewa Pudło członek, Ewa Zarzecka członek, 
wydaje opinię pozytywną o przedłożonej Regionalnej Izbie Obrachunkowej we Wrocławiu 
przez Burmistrza Jelcza-Laskowic informacji z wykonania budżetu miasta i gminy za I 
półrocze 2019 roku.  
(kserokopia w/w Uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 
podpunkt „b” 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, otwieram dyskusję. Czy ktoś z państwa  

chciałby zabrać glos w tej sprawie, proszę uprzejmie…, pan Burmistrz Romuald Piórko, 
proszę bardzo.  

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, dostaliście państwo radni  
sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze w sierpniu, szczegółowe. Ja bym chciał 
tylko w skrócie powiedzieć, że dochody za I półrocze zostały wykonane w 55,5% na kwotę 
59.596.404zł, w tym dochody własne, czyli podatki, opłaty, inne należności wykonano w 
56,4% na kwotę 35.500.000zł. Dochody majątkowe w pierwszym półroczu zostały 
wykonane w wysokości 49,3% na kwotę 2.937.500zł w tym dotacje z funduszy 
europejskich wykonano 47,4 na kwotę 1.462.844zł. Jeżeli chodzi o wydatki, to wydatki 
bieżące zostały wykonane w 36,9% na kwotę 42.062.395zł, z tej kwoty 70% stanowią 
koszty wynagrodzeń, pochodnych, dotacje dla organizacji pożytku publicznego i 
przedszkoli niepublicznych oraz świadczenia społeczne na rzecz osób fizycznych. 
Pozostałe 30% to dotyczą remontów dróg, ulic, obiektów gminnych, zakupu materiałów, 
usług, energii. I proszę państwa, wynik operacyjny budżetu stanowiący różnicę pomiędzy 
dochodami a wydatkami bieżącymi jest wartością dodatnią i wynosi 14.596.479zł przy 
planowanej wysokości 6.402.829zł. Budżet gminy za półrocze zamknął się nadwyżką w 
kwocie 13.284.506zł. I na dzień 30 czerwca gmina posiadała zadłużenie z tytułu kredytów 
pobranych, w wysokości 11.118.000, co w stosunku do planowanych dochodach stanowi 
10,36%, i na obsługę długu wydano 1.484.405,19.-, co stanowi 1,38% planowanych 
dochodów. Także, przedstawione powyżej informacje wskazują, że gospodarka finansowa 
gmina prowadzona jest w sposób prawidłowy. Również w przedstawionej prognozie te 
wyniki, czy te wskaźniki są prawidłowe. Dziękuję.    

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Tomasz Rygielski zgłosił się  
do dyskusji, proszę bardzo oddaje panu głos.     

Radny Tomasz Rygielski – pani Przewodnicząca, państwo radni, panowie burmistrzowie, ja mam tylko  
takie dwa pytanie, oczywiście związane z moim, nazwijmy to podwórkiem. Dotyczy to 
boiska wielofunkcyjnego w Wójcicach i wykonania do tej pory, wydatkowania pieniędzy. 
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Znajduję taką informację, że plan na ten rok był 30.000zł, wykonanie to jest 8.610zł – tylko 
pytanie, co ta kwota zawiera?, za co, co zostało już sfinansowane? I pytanie mam takie, na 
stronie nr 13 tego dokumentu, w punkcie 3 czytam, to tez tylko kwestia doprecyzowania, 
co autor miał na myśli bo nie bardzo rozumiem. Tam jest wyszczególnione sześć punktów 
gdzie w pierwszej części tych punktów mamy, rozumiem tytuł jakieś zadania a później co 
w tym punkcie zostało wykonane. I w punkcie trzecim czytam tak „wykonanie ogrodzenia 
boiska wielofunkcyjnego w Wójcicach-wykonano projekt boiska wielofunkcyjnego”. To 
chciałbym rozwikłać tą zagadkę, bo nie wiem co jest czym i co ma tutaj to ogrodzenie 
wspólnego z tym. Dziękuję, to tylko tyle.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Marek Szponar, proszę bardzo.  
Z- ca  Burmistrza  Marek  Szponar  –  pani  Przewodnicząca,  Wysoka  Rado, ja odniosę się do pierwszego  

pytania dotyczącego tych wydatków, ośmiu tysięcy. To jest wydatek poniesiony na 
wykonanie projektu właśnie boiska wielofunkcyjnego przy szkole w Wójcicach.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby  
zabrać głos?..., pani Skarbnik Elżbieta Harań-Klimek, proszę uprzejmie.  

Skarbnik Gminy Elżbieta Harań-Klimek – odpowiadając szybciutko panu radnemu, chciałby pan  
rozwikłać zagadkę. Faktycznie, tam jest zrobiony projekt boiska wielofunkcyjnego w 
Wójcicach o czym rozmawialiśmy zresztą we wtorek na komisji, natomiast faktycznie na 
stronie 13, jak pan powiedział, tytuł samego zadania został po prostu przepisany z roku 
poprzedniego.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy pan Burmistrz Piórko też chce  
zabrać głos?..., nie. Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos?..., nie widzę. W takim 
razie proszę państwa, przechodzimy do kolejnego punktu. To jest punkt – podjęcie 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 27 lipca 2019 roku na działania Burmistrza 
Jelcza-Laskowic. 

 
Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – w uzgodnieniu z panem Przewodniczącym Komisji  

Skarg, Wniosków i Petycji, i informowałam państwa też na komisji, że ten punkt będziemy 
realizować w ten sposób, że ja tylko przedstawię dokumenty, które wpłynęły w tej sprawie 
i odczytam projekt uchwały, natomiast pan Przewodniczący Michał Pakosz będzie 
uzasadniał decyzję Komisji. To za chwilkę. I teraz tak proszę państwa, 27 lipca, bo 
wcześniejsza jest korespondencja, ale to jest jakby skutek tej wcześniejszej korespondencji, 
pani o inicjałach R.K. napisała do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego pismo i w piśmie tym prosi o interwencję w sprawie, którą tak jak tutaj 
cytuję, którą próbuje od trzech miesięcy wyjaśnić i rozwiązać u Burmistrza Miasta i Gminy 
Jelcz-Laskowice Bogdana Szczęśniaka. Sprawa dotyczy prac drogowych wykonywanych 
dnia 25 kwietnia 2019 roku na ul. Folwarcznej, które polegały na utwardzeniu nawierzchni 
za pomocą cementu i wody, i prawdopodobnie wykończeniu warstwą bitumiczną. I tutaj 
jest, na prawie dwie strony opis całej tej sytuacji. Wcześniej, tak jak mówię pani się 
zwracała również tutaj do Burmistrza i proszę państwa, jeżeli chodzi o daty to Burmistrz 
Szczęśniak 27 sierpnia napisał do Rady Miejskiej wyjaśnienia w sprawie skargi pani o 
inicjałach R.K. . Stanowisko prawne, które podpisał pan mecenas Andrzej Woźniak, ono jest 
krótkie, więc ja szybciutko je odczytam „Po zapoznaniu się z pismem, pani o inicjałach R.K. 
z dnia 27 lipca 2019 roku będącym skargą w rozumieniu k.p.a.  oraz pismem Wojewody 
dolnośląskiego z dnia 08 sierpnia 2019 roku uprzejmie informuję, iż podzielam stanowisko 
Wojewody, iż organem właściwym do rozpatrzenia przedmiotowej skargi jest Rada 
Miejska w jelczu-Laskowicach.”. 28 sierpnia przekazałam pismem do Przewodniczącego 
komisji Skarg, Wniosków i Petycji pana Michała Pakosza rzeczoną skargę pani o inicjałach 
R.K. celem wypracowania projektu rozstrzygnięcia wraz z uzasadnieniem. 12 września do 
pani o inicjałach R.K. skierowałam pismo informujące co się dzieje, jeżeli chodzi o skargę. 
Komisja zebrała się, i tutaj za chwilkę oddam głos panu Przewodniczącemu, macie państwo 
przed sobą projekt uchwały wraz, z dość długim uzasadnieniem. I oddaję głos panu 
Przewodniczącemu Michałowi Pakoszowi, proszę bardzo. 
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, radny Michał Pakosz – dziękuję pani  
Przewodnicząca za udzielenie mi głosu. Szanowni państwo, ja po krótce pozwolę sobie 
zreferować przebieg ostatnich dwóch komisji w tej sprawie. Otóż pierwsze posiedzenie 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji miało miejsce dnia 30 sierpnia, tam zapoznaliśmy się 
częściowo z treścią skargi pani R.K., tutaj inicjały ponieważ nie mogę używać danych 
osobowych. Drugie posiedzenie miało miejsce dnia 17 września. W trakcie tych dwóch 
posiedzeń, oczywiście w trakcie tego drugiego posiedzenia też pani skarżąca została 
zaproszona na posiedzenie, w trakcie tego posiedzenia wyszła, o tym za chwilę. Ja pozwolę 
sobie szanowni państwo przytoczyć tutaj też na podstawie tego uzasadnienia, które 
wypracowaliśmy z członkami Komisji, które jest załącznikiem do dzisiejszego projektu 
uchwały, po krótce opowiedzieć jak wyglądała cała sytuacja i w skrócie to zreferować. Otóż 
tak, tak jak czytamy w uzasadnieniu, w dniu 13 sierpnia 2019 roku do Urzędu Miasta i 
Gminy w Jelczu-Laskowicach wpłynęło pismo Wojewody Dolnośląskiego dotyczące 
przekazania skargi pani R.K. z dnia 27 lipca na działania Burmistrza. My jako Komisja 
zajęliśmy się tą sprawą, rozpatrzyliśmy tą skargę. Całą dokumentację dotyczącą tej skargi 
znakomita większość państwa czytała, ponieważ te dokumenty znajdowały się w Biurze 
Rady, w teczce naszej Komisji. I tak, ja się tutaj jeszcze odniosę do protokołu z tej Komisji. 
Skarżąca, pani R.K. przedstawiła kulisy napisania tej skargi, złożenie pisma na ręce 
Burmistrza jeszcze w poprzedniej kadencji, wniosek o wyrównanie nawierzchni ul. 
Folwarcznej. Prace wykonano w 2019 roku stosując nową technologię, podbudowa z 
cementem, natrysk masy bitumicznej z podsypką bez naprawy kanalizacji deszczowej, co 
zdaniem skarżącej było błędem. I tak, skarżąca kilkukrotnie, jak twierdzi, spotkała się z 
panem Burmistrzem Romualdem Piórko, pytając o przyczyny takich decyzji 
inwestycyjnych. Odpowiedzi, zdaniem skarżącej były nie wystarczające. Zastosowanie 
takiej technologii a nie pełnego asfaltowania z uprzednim remontem kanalizacji 
tłumaczono między innymi stosunkowo małą ilością mieszkańców obsługiwanych przez ta 
drogę. Skarżąca jeszcze nawiązywała do tego, że znajduje się tam firma Jasta, która jest 
rozwijającą się firmą i następuje tam zwiększenie natężenia ruchu ze względu na pojazdy 
ciężarowe, które do tej firmy przyjeżdżają. Gmina kompleksowo wyremontowała ulicę 
Łąką, Tymienieckiego o podobnie niskim zaludnieniu. To było akurat, w ten sposób pani 
R.K. tłumaczyła konieczność wykonania tego remontu w takiej formie jakiego Ona 
oczekiwała a nie w takiej jaki na tą chwilę na tej ulicy zastaliśmy. No i potem w trakcie 
dyskusji pan Burmistrz Romuald Piórko odniósł się do treści skargi, ja sobie pozwoliłem 
tutaj też wypisać główne argumenty, kontrargumenty, które pan Burmistrz Piórko 
przytoczył w trakcie tej dyskusji. I tak, w ramach inwestycji z budżetu gminy rocznie 
wykonuje się remonty dróg na tyle na ile umożliwiają to środki finansowe. Priorytetem są 
wcześniej zaplanowane, zaprojektowane zadania. Na tej podstawie robiona była między 
innymi ul. Łąkowa. Priorytetem są też inwestycje dofinansowywane z funduszów 
zewnętrznych tak jak chociażby ta inwestycja P&R,B&R przy dworcu kolejowym, to było 
80% dofinansowania. Wybierając ulice do remontu gmina kieruje się między innymi 
intensywnością zaludnienia. Tu na ul. Folwarcznej, jak widzimy, jak wiemy doskonale, jest 
to takie dalekie od czołówki, jeśli chodzi o tą intensywność zaludnienia. Nowa technologia 
jest sprawdzona . Chodzi o to aby wypracować taka metodę konserwacji nawierzchni dróg 
gruntowych by nie trzeba było powtarzać inwestycji przez następne parę lat. Studzienki 
kanalizacyjne na ul. Folwarcznej były drożne w momencie wykonywania i prowadzenia tej 
inwestycji, gmina jeszcze raz sprawdzi ich drożność. I tak szanowni państwo, z tych 
wyjaśnień udzielonych przez pana Burmistrza wynika, że na chwilę obecną gmina niestety 
nie posiada możliwości finansowych na to, żeby zrealizować tą inwestycję w przeciągu, jak 
czytamy zresztą w uzasadnieniu, w przeciągu najbliższych kilku lat. Nie posiada środków 
finansowych na to, żeby dokonać przebudowy wszystkich dróg na terenie miasta i gminy w 
technologii kostki betonowej lub asfaltowej z odwodnieniem i oświetleniem. Musi gmina 
również naprawiać drogi gruntowe jak i również drogi o nawierzchni z kruszywa 
drogowego. I tak, chcąc wydłużyć okres trwałości remontu nawierzchni szutrowej podjęto 
decyzję właśnie o zastosowaniu tej technologii polegającej na stabilizacji podbudowy, 
zamknięciu nawierzchni emulsją asfaltową. I tu jeszcze czytamy, że w roku bieżącym tą 
metodę zastosowano do wykonania remontu następujących ulic: to jest ulica Folwarczna, 
Mleczna, Wiejska, w Chwałowicach Skowronkowa i w Miłoszycach Sadowa. Szanowni 
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państwo, co za tym idzie w drodze dyskusji, państwo radni, członkowie Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji jednogłośnie podjęli decyzję o tym aby ta skargę uznać za bezzasadną z 
tego tytułu…, z tytułu tych argumentów które wcześniej państwu przytoczyłem zarówno z 
protokołu, który został sporządzony jak i z tego uzasadnienia, którego treść 
wypracowaliśmy na posiedzeniu tej Komisji. Wiemy doskonale o tym, że budżet nie jest z 
gumy, dostaliśmy zapewnienie, że w przyszłych latach na pewno ta inwestycja też będzie 
brana pod uwagę. Chciałem tylko jeszcze zaznaczyć, że w związku z powyższym, tak jak 
mówiłem skarga została przez Komisję uznana za bezzasadną, jednak Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji rekomenduje uporządkowanie terenu, bo tam też pani R.K. w tej 
kwestii się zwracała i udrożnienie ewentualnie tej kanalizacji deszczowej, bo na chwilę 
obecną chyba jeszcze nie wiemy czy to ta kanalizacja jest drożna. To pan Burmistrz zaraz 
ewentualnie udzieli tej odpowiedzi. Więc tak, reasumując szanowni państwo, jednogłośnie 
została podjęta decyzja o tym aby tą skargę uznać za bezzasadną. Wszystkie informacje 
dotyczące, szczegółowe znajdują się w uzasadnieniu do dzisiejszej uchwały, no i to chyba 
tyle jeśli chodzi o krótki referat tej całej sprawy. I państwu pozostawiam, naturalnie do 
państwa decyzji głos w tej sprawie. Dziękuję pięknie.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Ja jeszcze chciałam poinformować  
Radę, że pani o inicjałach R.K. została zaproszona na dzisiejszą sesję, ale no jak widać nie 
ma tej pani, i nie skorzystała z tego zaproszenia. Proszę państwa, ja odczytuję projekt 
uchwały w tej sprawie, to jest uchwała Rady Miejskiej w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 
27 lipca 2019 roku na działania Burmistrza Jelcza-Laskowic.     
I moje pytanie do państwa, czy macie państwo jakieś pytania, wątpliwości, czy ktoś z 
państwa chciałby zabrać głos w tej sprawie?..., pan Przewodniczący Stachnio, proszę 
bardzo.   

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – szanowni państwo, chciałbym nawiązać do  
wypowiedzi radnego Michała Pakosza, który zwrócił uwagę na drożność i niedrożność 
kanalizacji, która znajduje się na ulicy Folwarcznej. Burza, która miała miejsce w połowie 
sierpnia mniej więcej, taka ulewna, wieczorna, no spowodowała właśnie to, że właśnie na 
ul. Folwarcznej, w tym niżej położonym obszarze a więc mniej więcej wysokość byłej 
remizy, po prostu zostało wszystko zalane. W poprzednich latach nie trzeba było dużych 
burz, burze były mniejsze i remiza była zalewana. Wielokrotnie to jeszcze za kadencji 
Burmistrza Putyry zwracaliśmy na to uwagę, dokumentowaliśmy to zdjęciami, nawet 
artykuł w gazecie był. Ostatnia burza jakby potwierdziła to co miedzy innymi radny 
Pakosz powiedział, że…, przepraszam, Przewodniczący Pakosz powiedział, że tam nie ma 
jakby drożnej kanalizacji. I panie Burmistrzu, mimo całości argumentacji jaka została 
użyta w uzasadnieniu odrzucenia skargi, należy zwrócić uwagę na drożność kanalizacji na 
tej drodze. Ja nie wiem jaką ona technologią była robiona, kiedy była robiona, ale na 
wysokości właśnie poczty mniej więcej, byłej remizy, woda po prostu wybuja. Ona się nie 
mieści i wybija na posesje, przy burzach. (…) ta kanalizacja w ogóle, ta przeciw burzowa 
nie spełnia w ogóle swojej funkcji. Być może tez o to pani skarżącej chodziło. Także taka 
sytuacja ma miejsce. Chciałbym tylko zwrócić uwagę, jakby pan Burmistrz swoimi siłami i 
środkami sprawdził drożność kanalizacji w tym miejscu. Dziękuję.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko, proszę. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, ja już podjąłem decyzję o  

czyszczeniu kanalizacji deszczowej od właśnie przystanku PKS- u, czy dworca PKS- u w 
cudzysłowie, do tego stawu, który jest przy byłej ciastkarni. Taka decyzja jest podjęta, 
nawet już chyba zlecenie jest dla komunalki. Natomiast proszę państwa, tu jedna taka 
uwaga. Nie ma takiej kanalizacji, że taka burza jak miała miejsce odbierze, żeby ta 
kanalizacja była nowa, bardzo nowoczesna, nie ma. Liczy się, kanalizację projektuje się na 
jakiś tam średni deszcz. Natomiast tak jak powiedziałem, to przeczyszczenie kanalizacji 
raz, a dwa proszę państwa, rozpoczęliśmy roboty w ramach uchwalonego budżetu 
rekultywacja trzech zbiorników. I ostatni zbiornik, już się rozpoczęły roboty jest w Jelczu-
Laskowicach. I mam taka nadzieję, bo ta woda z Folwarcznej jest odprowadzana do tego 
zbiornika. Robimy odpływ z tego zbiornika, czyścimy ten zbiornik, zagospodarowujemy 
teren i mam nadzieję, że to na pewno poprawi skuteczność odwodnienia nie tylko tej 
ulicy Folwarcznej, a tam jak państwo popatrzycie, tam jest akurat najniżej, bo ulica 
Witosa jest wyżej, Folwarczna z góry na dół tu jest, i tam jest ten punkt najniższy, stąd ta 
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woda, ale mam nadzieję, że jak zakończymy tą inwestycję rekultywacji tego zbiornika, 
sytuacja powinna ulec poprawie. A niezależnie od tego, już kazałem to wyczyścić, także…, 
dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Nie widzę więcej osób chętnych do  
dyskusji, do wypowiedzi, w związku z tym proszę państwa, przystępujemy do 
głosowania. Projekt uchwały został odczytany. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
tej uchwały, uznanie skargi za bezzasadną z przyczyn określonych w uzasadnieniu, 
proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku,   
 
za – 18 
przeciw - - 
wstrzymało się – 3 
- uchwała została podjęta – 
 
UCHWAŁA Nr XIII . 103 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 27 września 2019 r. 
 
w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 27 lipca 2019 roku na działania Burmistrza  
                      Jelcza-Laskowic. 

 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
 
Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna Kamińska, 
Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Piotr Stajszczyk, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek 
Załubski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
 
Tadeusz Babski, Ireneusz Stachnio, Marek Starczewski. 
 

Proszę państwa, nim przejdziemy do kolejnego punktu, to ja zgłaszam teraz wniosek o nie 
odczytywanie projektów uchwał od punktu nr 8 do punktu nr 16. I chciałabym prosić 
państwa o głosowanie w tej sprawie, ale najpierw sprawdzimy quorum.   
Proszę państwa, w tej chwili mamy na sali 19 radnych. W tej chwili proszę o głosowanie 
nad wnioskiem w sprawie nie odczytywania projektów uchwał od pkt nr 8 do pkt nr 16. 
Kto jest za, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku,  
 
za – 15 
przeciw – 4 
wstrzymało się - - 
- wniosek został przyjęty –  

 
(w głosowaniu nie brali udziału: radny Łukasz Dudkowski i radny Robert Jadczak, którzy chwilowo byli 
nieobecni na sali obrad) 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 15, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
 
ZA (15) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Janina Hernas, Joanna Kamińska, Karolina Kolado, 
Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Ireneusz Stachnio, Piotr 
Stajszczyk, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
 
PRZECIW (4) 
 
Julian Kozłowski, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Marek Starczewski 
 
NIEOBECNI (2) 
 
Łukasz Dudkowski, Robert Jadczak. 
 

Proszę państwa, zgodnie z zapisami Statutu oddaję w tej chwili prowadzenie sesji od pkt nr 
8 do pkt nr 12 Panu Przewodniczącemu Woźniakowi, a w dalszej części od pkt nr 13 do pkt 
nr 17 panu Przewodniczącemu Stachnio.  

 
Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – jesteśmy w punkcie numer osiem –  

podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2019 rok. 
Kto z państwa radnych chciałby w tym punkcie zabrać głos?..., pan Burmistrz Piórko, 
bardzo proszę.  

Z- ca   Burmistrza   Romuald  Piórko  –  panie  Przewodniczący,  szanowni  państwo,  wnoszę  w  imieniu  
Burmistrza autopoprawkę do projektu uchwały, i proszę panią Skarbnik o przedłożenie 
tejże autopoprawki.    

Skarbnik   Gminy   Elżbieta   Harań - Klimek   –  panie  Przewodniczący,  Wysoka  Rado,  odczytam  treść  
autopoprawki: W przedłożonym projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i 
gminy  na 2019 rok wprowadza się następujące zmiany :  
Zwiększa się dochody budżetu  w  dziale 720, rozdziale 72095 o kwotę 94.245,00 zł, w tym:  
w § 2057 o kwotę 80.559,00 zł, 
w § 2059 o kwotę 13.686,00 zł, 
i wprowadza się zmiany do załącznika nr 1, który po autopoprawce w pozycji plan po 
zmianach przyjmie wartość 108.714.373,20 zł. 
Zwiększa się wydatki budżetu w dziale 720, rozdziale 72095 o kwotę 94.245,00 zł, w tym: 
w § 4177 o kwotę   6.347,00 zł, 
w § 4179 o kwotę   1.079,00 zł, 
w § 4217 o kwotę 34.363,00 zł, 
w § 4219 o kwotę   5.838,00 zł, 
w § 4307 o kwotę 39.849,00 zł, 
w § 4309 o kwotę   6.769,00 zł,  
i wprowadza się zmiany do załącznika nr 2, który po autopoprawce w pozycji plan po 
zmianach przyjmie wartość 126.652.927,20 zł. 
W związku z wprowadzoną zmianą treść uchwały w sprawie: zmian budżetu miasta i 
gminy na 2019 rok w § 1, punkcie pierwszym przyjmie brzmienie: 
„1. Dokonuje się zmian w planie dochodów budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice 
zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały. 
Ustala się dochody budżetowe po zmianie w kwocie          108 714 373,20 zł, z tego: 
a) dochody bieżące w kwocie  102.749.228,67 zł.” 
W § 2, punkcie pierwszym treść uchwały przyjmie brzmienie: 
Odczytuje państwu tylko te pozycje, które po wprowadzonej autopoprawce się zmienią. 
„1. Dokonuje się zmian w planie wydatków budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice 
zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały.   
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Ustala się wydatki budżetu po zmianie w kwocie                126 652 927,20 zł,  z tego: 
a) wydatki bieżące w kwocie      96.951.541,33 zł.” 
Budżet po zmianach wprowadzonych uchwałą wraz z autopoprawką. To jest ta druga 
strona, którą państwo macie w uchwale. I tam zmiany będą następujące:  
- w pozycji dochody zmiana 117.017,87zł, budżet po zmianie 198.714.373,20zł, 
- dochody bieżące (Db) zmiana 111.199,34zł, plan po zmianie 102.749.228,67zł, 
- w pozycji wydatki, dla kolumny zmiana 117.017,87zł, po zmianie 126.652.927,20zł, 
- wydatki bieżące (Wb) zmiana 1.030.341,00zł, i po zmianie wartość 96.951.541,33zł. 
Ja powiem państwu skąd ta autopoprawka. Burmistrz Szponar. Jak rozpoczynaliśmy sesję, 
mówił państwu o projekcie, który będziemy realizować pod nazwą „E-aktywni mieszkańcy 
Jelcz-Laskowice”. Jest to projekt grantowy dlatego po stronie dochodów i wydatków 
przyjęliśmy kwotę, która jest przewidziana w tym roku do realizacji 94.245,00zł. Ta 
zmiana pozwoli nam na podpisanie umowy, i tak jak Burmistrz mówił, rozpoczęcie 
realizacji projektu od października. Dziękuję.  

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Skarbnik. Kto z państwa  
radnych chciałby w tym punkcie zabrać głos?..., nie widzę. A zatem przechodzimy do 
głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem…, przepraszam, sprawdzimy 
quorum. Proszę o wciśnięcie przycisku quorum…, dziewiętnastu radnych mamy obecnych. 
Przystępujemy do głosowania…, pani radna Karolina Kolado, bardzo proszę. 

Radna Karolina Kolado – szanowna Rado, szanowni przewodniczący, panie Burmistrzu, ja mam krótkie  
pytanie odnośnie gigantycznych pieniędzy jakie idą na świetlice szkolne. Co się tak 
dokładnie mieści w zakresie terminu „utrzymanie świetlic szkolnych”? Przed poprawką w 
budżecie mieliśmy milion trzydzieści złotych a po zmianie mamy milion dziewięćdziesiąt 
dziewięć złotych. To są dość duże pieniądze na te szkoły. Jakby mógł pan uzasadnić.    

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – największą i najdroższą pozycją to są płace. To są płace i pochodne.  
V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – dziękuję panie Burmistrzu. Czy ktoś z  

państwa radnych w tym punkcie chciałby jeszcze zabrać głos?..., nie widzę. A zatem 
przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały 
w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2019 rok, proszę o 
podniesienie ręki i przyciśnięcie przycisku, 
 
za – 19 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta –  

 
(w głosowaniu nie brali udziału: radny Łukasz Dudkowski i radny Jacek Mikołajczyk, którzy chwilowo byli 
nieobecni na sali obrad)  
 

UCHWAŁA Nr XIII . 104 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 27 września 2019 roku 
 
w sprawie zmian budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2019 rok.    

 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna Kamińska, 
Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Michał 
Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, 
Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
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NIEOBECNI (2) 
 
Łukasz Dudkowski, Jacek Mikołajczyk. 
 

Przechodzimy do punktu numer dziewięć – podjęcie uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2019-2026. 

 
Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  Woźniak  –  kto  z  państwa  radnych  w tym punkcie  

chciałby zabrać głos?..., bardzo proszę, pan Burmistrz Romuald Piórko.  
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – panie Przewodniczący, szanowni państwo, tutaj również w imieniu  

Burmistrza zgłaszam autopoprawkę do projektu uchwały, i proszę panią Skarbnik o 
przekazanie państwu tej autopoprawki.   

Skarbnik   Gminy   Elżbieta   Harań  -  Klimek  –  panie  Przewodniczący,  szanowna  Rado,  uzasadnienie  
autopoprawki do WPF jest dokładnie takie samo jak do zmian w budżecie. Odczytuję 
autopoprawkę:   
W przedłożonym projekcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
wprowadza się następujące zmiany: 
1. W załączniku nr 1 do Wieloletniej Prognozy Finansowej pod nazwą „Wieloletnia 
Prognoza Finansowa” dla roku 2019 wprowadza się następujące zmiany, odczytuję w 
kolumnach: 
- kolumna 1 przyjmie wartość – 108.714.373,20 zł. 
- kolumna 1.1 przyjmie wartość – 102.749.228,67 zł. 
- kolumna 1.1.5 przyjmie wartość – 23.402.962,67 zł. 
- kolumna 2 przyjmie wartość – 126.652.927,20 zł. 
- kolumna 2.1 przyjmie wartość – 96.951.541,33 zł. 
- kolumna 9.5 przyjmie wartość – 7,26% 
- kolumna 11.3 przyjmie wartość – 28.095.106,35 zł. 
- kolumna 12.1 przyjmie wartość – 1.134.853,08 zł. 
- kolumna 12.1.1 przyjmie wartość – 966.523,37 zł. 
- kolumna 12.3 przyjmie wartość – 1.177.520,48 zł. 
- kolumna 12.3.1 przyjmie wartość – 971.751,37 zł. 
- kolumna 12.3.2 przyjmie wartość – 891.192,37 zł. 
- kolumna 12.4 przyjmie wartość – 2.955.359,00 zł. 
- kolumna 12.4.1 przyjmie wartość – 1.620.560,50 zł. 
- kolumna 12.4.2 przyjmie wartość – 1.607.964,50 zł. 
- kolumna 12.5 przyjmie wartość – 1.540.567,61 zł. 
dla roku 2020 
- kolumna 9.5 przyjmie wartość – 12,28% 
- kolumna 11.3 przyjmie wartość – 27.042.638,92 zł.  
- kolumna 12.3 przyjmie wartość – 569.112,92 zł. 
 
2. W załączniku nr 2 do Wieloletniej Prognozy Finansowej o nazwie „Wykaz 
przedsięwzięć”: 
- w poz. 1.1.1.5 wprowadza się nowe zdanie pod nazwą „POPC- „E-aktywni mieszkańcy 
Jelcz-Laskowice” – Rozwój kompetencji cyfrowych z okresem realizacji od 2019 do 2020, 
oraz łącznym nakładzie finansowym w wysokości 149 525,00 zł., z limitem wydatków dla 
roku 2019 w wysokości 94.245,00 zł., limitem wydatków dla roku 2020 w wysokości 
55.280,00 zł. oraz łącznym limitem zobowiązań w wysokości 149.525,00 zł.   
a. Kolumna Łączne nakłady finansowe przyjmą następujące wartości: 
- w poz. 1 – 112.150.739,91 zł. 
- w poz. 1.a – 8.669.844,04 zł. 
- w poz. 1.1 - 28.725.951,04 zł. 
- w poz. 1.1.1 – 1.814.844,04 
b. Kolumna Limit 2019 przyjmie następujące wartości: 
- w poz. 1 – 28.095.106,35 zł. 
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- w poz. 1.a – 3.961.520,48 zł. 
- w poz. 1.1 – 4.132.879,48 zł. 
- w poz. 1.1.1 – 1.177.520,48 zł. 
c. Kolumna Limit 2020 przyjmie następujące wartości: 
- w poz. 1 – 27.042.638,92 zł. 
- w poz. 1.a – 4.640.112,92 zł. 
- w poz. 1.1 – 4.446.112,92 zł. 
- w poz. 1.1.1 – 569.112,92 zł. 
d. Kolumna Limit zobowiązań przyjmie następujące wartości: 
- w poz. 1 – 95.018.633,91 zł. 
- w poz. 1.a – 8.666.400,04 zł. 
- w poz. 1.1 – 25.312.759,04 zł. 
- w poz. 1.1.1 – 1.811.400,04 zł. 
Wszystkie te zmiany, które państwu odczytałam, to jest konsekwencja wprowadzenia do 
realizacji tego naszego projektu grantowego i jak państwo słyszeliście, limit dla roku 2019 
to 94.245zł a limit dla roku 2020 to 55.280zł. Dziękuję.  

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Skarbnik. Czy ktoś z państwa  
radnych w tym punkcie chciałby jeszcze zabrać głos?..., nie widzę. A zatem sprawdzimy 
quorum. Bardzo proszę o przyciśnięcie przycisku quorum…, przechodzimy do głosowania. 
Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2019-2026, proszę o podniesienie ręki i 
naciśnięcie przycisku, 
 
za – 20 
przeciw - - 
wstrzymało się – 1 
- uchwała została podjęta - . 
 
UCHWAŁA Nr XIII . 105 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 27 września 2019 roku 
 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice 
                      na lata 2019-2026. 

 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, 
Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
 
Julian Kozłowski. 
 

Przechodzimy do punktu numer dziesięć porządku obrad – podjęcie uchwały w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień z podatku od 
nieruchomości na 2020 rok. 

 
Od. pkt nr 10 – porządku obrad Sesji. 
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V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  Woźniak  –  kto  z  państwa  radnych  w tym punkcie  
chciałby zabrać głos?..., nie widzę. A zatem przystępujemy do głosowania. Kto z państwa 
radnych jest za podjęciem uchwały, proszę o podniesienie ręki i przyciśnięcie przycisku,  
 
za – 21 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 
 
UCHWAŁA Nr XIII . 106 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach  
z dnia 27 września 2019 roku 
 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień 
                       z podatku od nieruchomości na 2020 rok.  

 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (21) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty 
Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, 
Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski. 
 

Przechodzimy do punktu numer jedenaście – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 
regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, obliczania i 
wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw 
dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Jelcz-Laskowice.  

 
Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  Woźniak  –  kto  z  państwa  radnych  chciałby w tym  

punkcie zabrać głos. Bardzo proszę, pani radna Karolina Kolado.  
Radna Karolina Kolado – ja mam pytanie do pana Burmistrza Marka Szponara. Panie Burmistrzu, z  

ustawy z dnia 13 czerwca 2019 roku o zmianie ustawy Karta Nauczyciela wyraźnie wynika 
nałożenie obowiązku na organ prowadzący szkołę wypłaty dodatku funkcyjnego dla 
nauczycieli – wychowawców w kwocie trzystu złotych oraz dodatku funkcyjnego dla 
nauczycieli stażystów jednorazowo w kwocie tysiąca złotych. Ja po kwerendzie literatury z 
zakresu przepisów oświaty nie dostrzegłam przepisu nakładającego jakby obligatoryjny 
obowiązek wypłaty dodatku funkcyjnego w kwocie stu pięćdziesięciu złotych dla lidera 
wewnątrzszkolnego doskonalenia nauczycieli. Bardzo pana proszę o wskazanie takiego 
przepisu, jeśli jest to możliwe, dlatego, że mam obawy, iż takich liderów w szkole może się 
namnożyć bardzo wielu, ze względu na fakt, iż bardzo, że tak powiem bardzo łatwe są 
przesłanki do spełnienia. Ja może przeczytam, kto może zostać liderem takiego 
wewnątrzszkolnego doskonalenia nauczycieli. „Jest to osoba, która upowszechnia i wdraża 
nowe idee w kształceniu i wychowaniu.”, prawie każdy. „jest to osoba, która dąży do 
samokształcenia i samodoskonalenia. Doskonalenie posiadanych i podnoszonych już 
uzyskanych kwalifikacji, poprawa komunikacji i współpracy w radzie pedagogicznej, 
zespołowe rozwiązywania wychowawczych i dydaktycznych problemów i trudności. 
Koordynowanie pracy wychowawczej i procesu dydaktycznego. Wzrost poczucia 
odpowiedzialności nauczyciela za rozwój uczenia się. Tworzenie bogatego życia 
szkolnego.”. To wszystko należy do kompetencji, do celów tego lidera wewnątrzszkolnego 
doskonalenia nauczycieli. Ja myślę, że większość z nas to czyni bez tego dodatku 
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funkcyjnego, ale pytanie konkretne, jaką grupę nauczycieli będzie obejmował ten dodatek? 
Dokładnie, jaka jest ilość nauczycieli powołanych na to stanowisko obecnie? A jeśli nie ma 
takich nauczycieli powołanych, to czy ich powołanie zostało objęte w arkuszu 
organizacyjnym szkoły, szkół, na ten rok? A jeśli takie osoby nie zostały objęte w tym 
arkuszu organizacyjnym szkół, to mam pytanie, czy jest sens głosowania nad tym 
dodatkiem na ten rok? Bo możemy mieć środki zamrożone, możemy mieć zamrożone 
środki finansowe, można by było może przesunąć je na jakiś inny, na jakąś inną aktywność 
w ramach szkoły. Dziękuję bardzo.    

V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  Woźniak  –  dziękuję  pani radnej. Rozumiem, że pan  
Burmistrz Marek Szponar prosi o głos, bardzo proszę. 

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – Wysoka Rado, ja może zacznę od wytłumaczenia skąd się ten zapis  
wziął w uchwale Rady Miejskiej. W dużej części podzielam stanowisko pani radnej co do 
zapisu, potrzeby zapisu jeśli chodzi o ustanowienie dodatku funkcyjnego dla tego lidera, 
ponieważ historycznie, w naszej szkole nigdy nie było takiej funkcji, i tak prawdę mówiąc 
żaden z dyrektorów nie sygnalizował potrzeby stworzenia. Natomiast na etapie 
uzgadniania ze związkami zawodowymi akurat związek zawodowy postulował, żeby 
umieścić taki dodatek jakby na przyszłość, że jeżeli będzie taka potrzeba, żeby można było 
po prostu z tego zapisu już na bieżąco sięgnąć. Także odpowiadając pani radnej, ile osób 
otrzymuje, żadna. On jest zapisem takim na dzisiaj sztucznym. Natomiast żadne pieniądze 
nie są zablokowane przez to w budżecie szkoły, także nie mamy co przesuwać na inne 
zadania. Natomiast wynika ono oczywiście z Karty Nauczyciela. Taki dodatek funkcyjny 
oczywiście możemy, możecie państwo jako Rada zatwierdzić. Także myślę, że tu się nic nie 
dzieje, proszę się nie obawiać, tutaj nie będzie to wykorzystywane do jakichkolwiek celów 
niedobrych czy niesłusznych, czy niepotrzebnie służących szkole czy uczniom. Dziękuję.    

V- ce   Przewodniczący  Rady Miejskiej  Krzysztof  Woźniak  –  bardzo  dziękuję  panie  Burmistrzu.  Do  
dyskusji zgłosiła się pani radna Weronika Kuszyk, bardzo proszę.      

Radna Weronika Kuszyk – dziękuję panie Przewodniczący. Szanowni państwo, to ja mam w tym punkcie  
pytanie, czy moglibyśmy się pochylić nad tematem, my mówiliśmy o tym na komisji 
ostatniej we wtorek, nad tematem takiej nowej u nas w gminie, bo u nas tego jeszcze nie 
ma, ale w innych gminach to funkcjonuje, funkcja kierownika świetlicy. Bo państwo wiedzą 
jak trudne warunki mają wychowawcy świetlicy, którzy tam pracują, w związku z tym taki 
kierownik świetlicy, który miałby też dodatek funkcyjny, myślę, że byłby lepiej 
zmotywowany. On nie ma tego, czego maja inni nauczyciele, czyli dodatek wychowawczy, 
więc myślę, że to by było tutaj zasadne i przy tej okazji bym prosiła, żeby się pochylić nad 
tym. Dziękuję.     

V- ce  Przewodniczący  Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – dziękuję pani radnej. Pan Burmistrz Marek  
Szponar, proszę.  

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – Wysoka Rado, to prawda, że w niektórych jednostkach  
samorządowych stosuje się w szkołach stanowisko kierownicze w postaci właśnie 
kierownika świetlicy. U nas właściwie od zawsze takiego stanowiska nie było, ponieważ to 
stanowisko wypełnia czy wchodziło w zakres obowiązków najczęściej wicedyrektora. I to 
dyrektorzy właśnie organizują, odpowiadają za pracę świetlic. Pani radna motywuje ten 
swój wniosek, że poprawiłoby się tutaj wynagrodzenie pracownikom świetlicy, którzy nie 
dostają dodatku wychowawczego. To prawda, bo nie spełniają, czy nie tak prawdę mówiąc 
w ich zakresie obowiązków nie ma pewnych prac związanych czy przypisanych 
wychowawcy poszczególnych grup, czy klas. Natomiast mówimy w tym wypadku o jednej 
osobie ewentualnie. Gdybyśmy nawet stworzyli taki etat, to taki dodatek by dostała jedna 
osoba. Natomiast proszę państwa, jeśli chodzi o ciężką pracę pracowników, nauczycieli 
świetlicy. Ciężka praca jest tak prawdę mówiąc wszystkich nauczycieli, wszystkich 
przedmiotów, natomiast zgodnie z tą zresztą uchwałą, dyrektor ma bardzo takie fajne 
narzędzie do motywowania wszystkich nauczycieli, w tym i pracowników świetlicy, jest to 
dodatek motywacyjny. On, przypomnę jest uchwalany zawsze na poziomie 5% 
planowanego wynagrodzenia, czyli to jest dosyć znacząca kwota, którą może faktycznie, 
jeżeli widzi gdzieś lepszą pracę, większą pracę, może taki dodatek przecież stosować. Mało 
tego, są inne narzędzia, nagroda. Corocznie dyrektor znowu ma bardzo dużą kwotę jeśli 
chodzi o możliwość stosowania nagrody dyrektora właśnie za ocenę całorocznej pracy 
nauczyciela, w tym nauczyciela również świetlicy. Może wnioskować tak samo o nagrodę 
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do Burmistrza. Burmistrz też posiada takie narzędzie, też jest to zapisane w tej samej 
uchwale Rady Miejskiej. Do tej pory organizacja szkoły faktycznie nie przewidywała 
takiego stanowiska i w mojej ocenie, czy w naszej ocenie takiej potrzeby po prostu nie ma, 
bo dyrektorzy świetnie sobie tutaj radzą razem z wicedyrektorami, jeśli chodzi o 
zarządzanie oświatą. Natomiast, no zwróciliście państwo, że kolejne zmiany do budżetu 
wprowadzamy między innymi ze względu na zwiększenie kosztów funkcjonowania 
oświaty. Gdzie praktycznie co pewien okres czasu dorzucamy bardzo duże pieniądze, 
ponieważ subwencja jest naprawdę niewystarczająca i te wszystkie podwyżki, które 
odbyły się od 01 stycznia i od 01 września, no pochłonęły naprawdę duże środki i musimy 
tutaj na bieżąco reagować i chcemy to robić, bo faktycznie myślę, że sposób należyty 
staramy się dbać o warunki, i pracy dla nauczycieli ale i tak samo ich wynagrodzenia. 
Dziękuję.    

V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej Krzysztof Woźniak – dziękuję panie Burmistrzu. Bardzo proszę,  
ad vocem pani radna. 

Radna Weronika Kuszyk – dziękuję panie Przewodniczący. Co do tych subwencji, to no też mi się to  
bardzo nie podoba, że te subwencje są w zupełnie innej kwocie niż być powinny, i jest to, 
no oburzające, no ale tak jest w tym kraju. Co do pracy w świetlicy. Dotarłyby do mnie te 
argumenty gdyby nie to, że obserwuję jak wygląda praca pań w różnych szkołach w 
świetlicy. I to co maja do zrobienia oprócz zajęcia się dziećmi, których są ilości naprawdę 
bardzo duże. U nas w szkole w jedynce jest zapisane do świetlicy ponad sto trzydzieści 
dzieci, to ta dokumentację, którą trzeba ogarnąć bardzo często właśnie robią główni 
wychowawcy świetlicy, czyli osoby, które jakby na cały etat pracują w świetlicy i one mają 
naprawdę bardzo dużo takiej dokumentacji, papierkowej roboty. I myślę, że, no w związku 
z tym właśnie powinni się im tutaj przyznać ten dodatek funkcyjny. Warunki też mają o 
tyle ciężkie i myślę, że gorsze niż nauczyciele, którzy mają klasę dwudziestopięcioosobową, 
bo w jeden sali potrafią być takie ilości dzieci, że no trudno tu nawet wytrzymać hałas tej 
całej grupy. I naprawdę bardzo bym tutaj naciskała i sugerowała, żebyśmy ten dodatek, 
znaczy najpierw tą funkcję i ten dodatek wprowadzili. Dziękuję.      

V- ce  Przewodniczący  Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – dziękuję pani radnej. Pan Burmistrz Marek  
Szponar, proszę.   

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, ja myślę, że to nie jest kwestia jakby uzasadnienia  
czy motywacji, natomiast to jest kwestia jakby oceny stanu faktycznego. No akurat ogląd 
świetlic myślę, że mam doskonały, a jak ja nie mam doskonały, to na pewno mają 
doskonały dyrektorzy szkół, za co odpowiadają. I myślę, że gdyby była taka potrzeba 
tworzenia stanowisk kierowniczych, w postaci kierownika, już dawno byśmy na ten temat 
rozmawiali, a nie rozmawialiśmy. Natomiast powracając do dodatku wychowawczego dla 
nauczycieli świetlicy, on prawnie nie jest możliwy, pani radna. Nie ma takiej możliwości. 
Dziękuję.   

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – dziękuję panie Burmistrzu. Czy ktoś z  
państwa radnych w tym punkcie chciałby jeszcze zabrać głos?..., nie widzę. A zatem 
przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, 
proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku,    
 
za – 20 
przeciw - - 
wstrzymało się – 1 
- uchwała została podjęta –  

 
UCHWAŁA Nr XIII . 107 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 27 września 2019 roku 
 
w sprawie uchwalenia regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia  
                       zasadniczego, obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny  
                       ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli  
                       zatrudnionych w szkołach dla których organem prowadzącym  
                       jest Gmina Jelcz-Laskowice. 
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Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, 
Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
 
Karolina Kolado. 
 

Przechodzimy do punktu dwunastego porządku obrad – podjęcie uchwały w sprawie 
zmiany Uchwały nr XLVI.361.2018 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 25 kwietnia 
2018 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

 
Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji.  
 
V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – kto z państwa radnych w tym punkcie  

chciałby zabrać głos?..., nie widzę. A zatem sprawdzimy quorum jeszcze przed 
głosowaniem. Proszę o przyciśnięcie przycisku quorum. Dziękuję, jedna osoba jest 
nieobecna. A zatem przystępujemy do glosowania. Kto z państwa radnych jest za 
podjęciem tej uchwały, proszę o podniesienie ręki i przyciśnięcie przycisku, 
 
za – 20 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta –  

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Tadeusz Babski, który chwilowo był nieobecny na sali obrad) 
 

UCHWAŁA Nr XIII . 108 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 27 września 2019 roku 
 
w sprawie zmiany Uchwały nr XLVI.361.2018 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
                      z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 
                      dla Województwa Dolnośląskiego.  

 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna Kamińska, 
Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, 
Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (1)    Tadeusz Babski. 
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Przekazuję w tym momencie prowadzenie sesji panu Przewodniczącemu Ireneuszowi 
Stachnio.  

 
Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – szanowni państwo, jesteśmy w punkcie  

trzynastym – podjęcie uchwały w sprawie zmiany przebiegu drogi gminnej nr 111509 D ul. 
Józefa Bożka w Jelczu-Laskowicach. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w tym 
punkcie?..., nie widzę. Przystępujemy do głosowania…, znowu quorum trzeba sprawdzić. 
Sprawdzamy quorum…, na sali jest obecnych dwudziestu jeden radnych. Przystępujemy do 
głosowania. Kto z państwa jest za podjęciem uchwały, proszę o podniesienie ręki i 
naciśnięcie przycisku, 
 
za – 21 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta - . 
 
UCHWAŁA Nr XIII . 109 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 27 września 2019 roku 
 
w sprawie zmiany przebiegu drogi gminnej nr 111509 D ul. Józefa Bożka 
                      w Jelczu-Laskowicach.   

 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (21) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty 
Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, 
Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski. 
 

Przechodzimy do punktu numer czternaście – podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi 
do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej przebiegu. (ul. Stalowa) 

 
Od. pkt nr 14 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Ireneusz  Stachnio  – czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w  

tym punkcie?..., nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku,   
 
za – 21 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta - . 
 
UCHWAŁA Nr XIII . 110 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 27 września 2019 roku 
 
w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej przebiegu. 
                      (ul. Stalowa) 

Wyniki głosowania 
 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



34 

 

 
Wyniki imienne: 
 
ZA (21) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty 
Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, 
Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski. 
 

Przechodzimy do następnego punktu. Punkt piętnasty – podjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części działki nr 10/4 AM-32, 
obręb ewidencyjny Laskowice z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

 
Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Ireneusz  Stachnio  –  kto z państwa chciałby zabrać głos w tym  

punkcie?..., nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały, proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki,      
 
za – 20 
przeciw – 1 
wstrzymało się – 1 
- uchwała została podjęta - . 
 
UCHWAŁA Nr XIII . 111 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 27 września 2019 roku 
 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części działki nr 10/4  
                      AM-32, obręb ewidencyjny Laskowice z dotychczasowym dzierżawcą oraz  
                      wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
                      zawarcia umowy dzierżawy. 

 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, 
Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
 
Julian Kozłowski. 
 

Przechodzimy do punktu szesnastego – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części działki nr 10/57 AM-34, obręb ewidencyjny 
Laskowice z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 
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Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Ireneusz Stachnio – czy ktoś z państwa w tym punkcie chciałby  

zabrać głos?..., nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za, 
proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku,   
 
za – 16 
przeciw - - 
wstrzymało się – 5 
- uchwała została podjęta - . 
 
UCHWAŁA Nr XIII . 112 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 27 września 2019 roku 
 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części działki 
                      nr 10/57 AM-34, obręb ewidencyjny Laskowice z dotychczasowym 
                      dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
                      przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (16) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna Kamińska, 
Karolina Kolado, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał 
Pakosz, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
 
Łukasz Dudkowski, Julian Kozłowski, Tomasz Rygielski, Marek Starczewski, Michał Wolski. 
 

Przechodzimy do punktu siedemnastego - informacja o funkcjonowaniu i wynikach 
finansowych spółki gminnej Zakład Gospodarki Mieszkaniowe - Towarzystwo 
Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Jelcz-Laskowicach. 

 
Od. pkt 17 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce  Przewodniczący  Rady Miejskiej  Ireneusz  Stachnio – czy ktoś z państwa w tym punkcie chciałby  

zabrać głos?..., nie widzę…, przepraszam, pojawił się pan radny Tadeusz Babski. Panie 
radny, proszę zabrać głos.     

Radny Tadeusz Babski – panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja mam taka jedną uwagę do informacji.  
Jak zobaczycie państwo, tam jest etatyzacja, dziesięciu pracowników z czego, 
zastanawiające jest, że pięciu jest umysłowych i pięciu robotniczych. Jak ktoś czasami bywa 
w budynkach, na przykład na Osiedlu Fabrycznym to czystość w klatkach schodowych jest, 
no stanowi wiele do życzenia. Bardzo tam jest brudno, nieprzyjemnie. Dlatego mówię, 
pięciu pracowników umysłowych, pięciu fizycznych, wydaje mi się, ze te proporcje są, nie 
wiem czy dobre, natomiast wiem, że jest, podejrzewam, że za mało pracowników jest do 
sprzątania tych budynków. To jest jeden temat. I wielokrotnie, dzisiaj tez mówiliśmy o 
śmiechach, chciałbym zaapelować do pana Prezesa, nowego pana Prezesa aby się 
zastanowił jak, w jaki sposób egzekwować opłaty śmieciowe od osób, które, a wiemy 
doskonale, w wielu mieszkaniach TBS- u, czy mieszkań komunalnych, są te mieszkania 
podwynajmowane. Wiem, że TBS- y są nielegalnie podwynajmowane, bo to jest wbrew 
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umowie, ale takie stany są, i w jaki sposób pan Prezes ma zamiar wyegzekwować, żeby, ile 
osób mieszka tyle opłacało za nieczystości. Dziękuję.  

V- ce  Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – bardzo dziękuję panu radnemu. Kolejny głos  
w dyskusji zabiera pani Aleksandra Czernik, bardzo proszę.    

Radna  Aleksandra  Czernik – szanowni państwo, korzystając z okazji, że jest pan nowy Prezes, czy panie  
Burmistrzu można poprosić Prezesa aby przedstawił się nam i powiedział kilka słów o 
sobie? Dziękuję.   

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – panie Prezesie, zapraszam. 
Prezes ZGM-TBS Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach Marcin Bortkiewicz – dzień dobry, witam wszystkich,  

witam pana Przewodniczącego, witam wszystkich radnych, witam burmistrzów. Nazywam 
się Marcin Bortkiewicz, jestem nowym Prezesem w Zarządzie Gospodarki Mieszkaniowej 
razem z Towarzystwem Budownictwa Społecznego. Jeżeli chodzi o mnie to ukończyłem 
Politechnikę Wrocławską, Wydział Mechaniczno-Energetyczny. Od początku swojej pracy 
zawodowej zajmuję się inwestycjami. I to by było na tyle. Chyba, ze chcecie państwo coś 
bardziej szczegółowo wiedzieć to zapraszam do kontaktu bezpośredniego ze mną. Z 
dużych inwestycji, które ostatnio prowadziłem, to było osiedle mieszkaniowe we 
Wrocławiu dla prywatnego dewelopera.  

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – bardzo dziękuję panu Prezesowi. Czy ktoś z  
państwa radnych chciałby zabrać głos, zadać pytanie panu Prezesowi, albo dowiedzieć się 
czegoś więcej?...,        

Prezes ZGM-TBS Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach Marcin Bortkiewicz – jestem prezesem tak naprawdę 
 od pięciu dni, jeżeli chodzi o Zakład Gospodarki Mieszkaniowej z Towarzystwem 
Budownictwa Społecznego. Czy mógłbym się do tych punktów odnieść na następnej 
radzie?..., dziękuję bardzo. 

V- ce  Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – dziękujemy panu Prezesowi. Deklaracja  
pana Prezesa, że odniesie się do pytań na następnej sesji, padła, chyba, że pan Prezes panu 
radnemu odpowie na piśmie, bezpośrednio…, panie radny, oczywiście, że tak. Myślę, że pan 
radny Babski udostępni odpowiedź pana Prezesa wszystkim radnym, jeżeli taka 
odpowiedź do pana radnego wpłynie. Czy ktoś z państwa jeszcze w tym punkcie chciałby 
zabrać głos?..., nie widzę. W takim bądź razie głos oddaję pani Przewodniczącej Beacie 
Bejdzie.   

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda  –  bardzo  dziękuję  obu  panom  przewodniczącym  za  
prowadzenie części sesji. Proszę państwa, zakończyliśmy punkt numer siedemnaście. 
Przechodzimy do punktu numer osiemnaście – wolne wnioski.   

 
Od. pkt 18 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda  –  czy  w  tym  punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać  

głos?..., nie widzę. Przechodzimy w takim razie do punktu numer dziewiętnaście – 
komunikaty organów gminy.  

 
Od. pkt 19 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej Beata Bejda – pan radny Tomasz Rygielski, pan radny Tadeusz Babski,  

proszę uprzejmie, w takiej kolejności.  
Radny Tomasz Rygielski – szanowna pani Przewodnicząca, państwo radni, panowie burmistrzowie, ja w  

zasadzie do poprzedniego, do wniosków, no tak może ogólnie bardziej. Na ostatniej komisji 
była krótka rozmowa na temat budowy boiska wielofunkcyjnego w Wójcicach, ja chciałem 
jakby to uzupełnić i jednocześnie wnioskować o to, bo pewnie za niedługo rozpoczną się 
prace nad budżetem na rok 2020, i wnioskować o to, żeby rzeczywiście przewidzieć w tych 
pracach budowę tego boiska wielofunkcyjnego w przyszłym roku. I jak gdyby w 
uzupełnieniu do tego co ostatnio powiedziałem na komisji, czyli, że pan Burmistrz Bogdan 
Szczęśniak w piśmie zadeklarował taką wolę. Chciałbym odczytać to pismo, ono było 
adresowane do Rady Rodziców  Publicznej Szkoły Podstawowej w Wójcicach i brzmi ono w 
sposób następujący: ”W odpowiedzi na e-mail z dnia 26 czerwca 2019 roku informuję, że 
dokumentacja projektowa zagospodarowania terenu boiska wielofunkcyjnego w Wójcicach 
została wykonana w 2018 roku… .” Już wiemy z dzisiejszej sesji, że również projekt tego 



37 

 

boiska powstał, tak przynajmniej zrozumiałem, i pan Burmistrz Szczęśniak pisze dalej w 
piśmie „… że zadanie inwestycyjne pod nazwą budowa boiska wielofunkcyjnego w 
Wójcicach będzie ujęte w projekcie budżetu gminy Jelcz-Laskowice na rok 2020. Proszę o 
przekazanie treści niniejszego pisma zainteresowanym.” Co niniejszym publicznie czynię. 
Również proszę o to, żeby tą deklaracje podtrzymać i ująć ten wydatek w pracach nad 
budżetem na rok przyszły. Dziękuję.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Ja tylko chciałam powiedzieć, że  
jesteśmy w punkcie komunikaty organów gminy. Rozumiem, że panu radnemu bardzo 
zależy na tym, i wyartykułował to w tym punkcie. Pan radny Tadeusz Babski, proszę 
bardzo.  

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodniczą, komunikat dla członków Komisji Samorządu i Prawa.  
Kontynuujemy komisję dotyczącą wizytacji przystanków. Zapraszam na komisję 
wyjazdową 10 października, to jest czwartek. Spotykamy się przed Urzędem Miasta i 
Gminy. Stosowne pismo prześlę panu Burmistrzowi odnośnie transportu i szczegółowych 
informacji. 10 październik, godzina 16.00 przed Urzędem Miasta. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – szanowni państwo, ja w tym punkcie, przepraszam  
bardzo, też powinnam zrobić to troszkę wcześniej, w punkcie w którym o tym mówiłam. 
Chciałam z tego miejsca serdecznie podziękować pani Dyrektor Agacie Skierskiej, 
wszystkim którzy przyczynili się do uświetnienia uroczystości, która miała miejsce 23 
września, w poniedziałek, mówię o osobach z grona pedagogicznego. Chciałam 
podziękować wszystkim dzieciom, które brały udział w tym koncercie. Tam były i występy 
taneczne, i muzyczne, i chór wystąpił, i podziękować serdecznie wszystkim rodzicom, 
którzy dopingowali dzieci, i przyprowadzili je o, w zasadzie dość późnej porze, i 
przypilnowali później również tego, że dzieci zostały odprowadzone bezpiecznie do domu. 
Serdecznie dziękuję, bo był to duży wysiłek organizacyjny. Oddaję głos panu radnemu 
Jackowi Mikołajczykowi.   

Radny Jacek Mikołajczyk – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panowie burmistrzowie, zaproszeni  
goście, jutro, już tradycyjnie po raz szósty będzie się odbywało symboliczne zakończenie 
sezonu rowerowego pod hasłem „VI spotkanie w Dębinie przy Słowianinie”. I o godzinie 
12.00 będzie uroczyste odsłonięcie gwiazdy pani prof. Chybickiej. Onkolog dziecięca, 
zapewne jest wszystkim znana. Jest to też forma podziękowania między innymi za to, że 
pani profesor przyjęła naszą propozycję, objęcia honorowym patronem „Matczynej lipy”, 
która zdobyła, jak wiemy w konkursie „Drzewo roku”, ogólnopolskim, szóste miejsce. W 
związku z czym jest nasza delegacja zaproszona na 10 października na uroczystości 
związane z obchodami dnia drzewa. Także jutro zapraszam na godzinę 10.00 na rajd 
rowerowy, a o godzinie 12.00 pod remizą w Dębinie będzie odsłonięcie gwiazdy, w którym 
weźmie udział osobiście pani profesor, bo tak sobie poukładała plan, że znalazła czas na to, 
żeby nas odwiedzić. Dziękuję, bardzo.    

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  W  tym  punkcie  więcej osób się nie  
zgłosiło do wypowiedzi. Bardzo dziękuję. Zamykam punkt dziewiętnasty.  

 
Od. pkt 20 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  proszę państwa, w punkcie dwudziestym, zakończenie  

obrad XIII Sesji – zamykam obrady XIII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Dziękuję 
państwu za obecność.   
 
 

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej, po wyczerpaniu porządku obrad o godzinie 15.35 zamknęła 
obrady XIII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu–Laskowicach. 
 

 

 

Protokołowała: 
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